
Docenieni za dzia-
łania podczas ETZT
Ministerstwo Infrastruktury do-
ceniło starania kobylnickiego 
samorządu związane z realiza-
cją głównego celu kampanii 
Europejskiego Tygodnia Zrów-
noważonego Transportu. 
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Spójrz w artystycz-
ny sposób na  
Wielkanoc. Zgłoś 
się do konkursu
Szkoła Podstawowa im. Jana 
Kochanowskiego w Kończe-
wie zaprasza do udziału w ju-
bileuszowej, dwudziestej edy-
cji Wojewódzkiego Konkursu 
Plastycznego „Wielkanoc 
na Pomorzu”. Swoje prace 
mogą zgłaszać uczniowie 
szkół podstawowych i gimna-
zjów. Termin ich nadsyłania 
upływa 26 marca.

czytaj str. 4

Zebrania sprawoz-
dawcze OSP Gminy 
Kobylnica
18 i 19 stycznia 2019 roku 
w jednostkach OSP Lubuń 
oraz OSP Wrząca zapocząt-
kowany został cykl zebrań 
sprawozdawczych ochotni-
czych straży pożarnych dzia-
łających na terenie Gminy 
Kobylnica. Ostatnie z nich 
odbyło się 2 lutego w jedno-
stce OSP Sycewice. 

czytaj str. 13

Ważna chwila 
dla naszego 
bibliotekarstwa 
W tym roku obchodzimy 70-lecie 
działalności biblioteki w Kobylni-
cy. Jednak na przestrzeni lat sam 
sposób jej funkcjonowania ulegał 
zmianom. Wpływ na to miały 
względy polityczne i kulturowe. 

czytaj str. 7

Słodka prewencja 
wśród kierowców
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Sesja Rady Gminy Kobylnica
Rada Gminy uchwaliła
 
7 lutego 2019r.  

Co w prasie piszczy
Polska to dziwny kraj 

powiadał kiedyś Zulu-
-Gula znamienity satyryk 
polski, który dla niepo-
znaki Tadeusz Ross się 
nazywał. Polska to dziki 
kraj powiedział wiele lat 
później minister sportu 
RP Mirosław Drzewiecki. 
Dziś trzeba by było zgo-
dzić się z jednym i dru-
gim bo Polska to dziki 
i dziwny kraj, w którym 
służby specjalne, mając 
pełną informację o za-
grożeniu kryminalnym ze 
strony wypuszczonego 
na wolność kryminalisty, 
nie robią nic by zapo-
biec kolejnej zbrodni. Ta 
zbrodnia nawet wtedy 
gdyby jej nikt politycz-
nie nie inspirował, cha-
rakter polityczny jednak 
ma! Żegnając Prezydenta 
Gdańska Pawła Adamo-
wicza nasz Kurier Sołec-
ki napisał w czarnej ram-
ce: Odszedł ojciec miasta, 
dla którego Gdańsk był 
pasją, domem, w któ-
rym dba się o obywateli, 
o mieszkańców. Podobną 
ramką moja macierzy-
sta gazeta uhonorowała 
zmarłego w tymże czasie 
Andrzeja Obecnego byłe-
go wiceprezydenta Słup-
ska i redaktora naczelne-
go gazety Moje Miasto, 
w której miałem honor 
również publikować swo-
je felietony. O tej po-
twornej zbrodni na oso-
bie Prezydenta Gdańska 
rozpisał się cały świat. 
Jakby na potwierdzenie 
moich słów Financial Ti-
mes napisał: Ofiara, miej-
sce oraz kontekst tego 
zabójstwa sprawiają, że 
trudno je uznać za czysto 
przypadkową zbrodnię. 
Prasa światowa obwi-
nia polskich polityków 
o tworzenie podziałów 
i szerzenie nienawiści 
w polskim społeczeń-
stwie. Korespondent BBC 

Adam Easton powołuje 
się na medialny fakt kie-
dy prawicowa Młodzież 
Wszechpolska wydała 
Adamowiczowi fałszywy 
akt zgonu wymieniając 
jako przyczynę śmierci 
liberalizm, wielokultu-
rowość i głupotę. Paw-
ła Adamowicza ciepło 
wspomina też The Wa-
shington Post pisząc 
również o tym, że przez 
lata był krytykowany 
przez członków Prawa 
i Sprawiedliwości a nie-
którzy przedstawiciele 
skrajnej prawicy oskar-
żali go o brak patrioty-
zmu i promowanie zde-
generowanych wartości. 
Gazeta przypomina jak 
PiS zablokował jego ini-
cjatywę sprowadzenia 
na leczenie do Gdańska 
rannych syryjskich dzieci. 
Dzieci podkreślam! Jed-
na z ulic w Pradze może 
wkrótce zostać nazwana 
imieniem zamordowane-
go prezydenta Gdańska 
Pawła Adamowicza. Pro-
pozycję taką złożył bur-
mistrz Pragi Zdenek Hrib, 
informuje Wprost. Sądzę, 
że oprócz szacunku ma to 
być także wyraz wdzięcz-
ności dla zamordowane-
go Prezydenta, z którego 
inicjatywy jedną z gdań-
skich ulic nazwano aleją 
Vaclava Havla. Wprost 
przytacza także słowa 
Antonio Tajaniego, prze-
wodniczącego Parlamen-
tu Europejskiego, który 
na Twitterze napisał: 
„Przez całe życie praca 
Pawła Adamowicza była 
jak światło w ciemno-
ściach, będzie go bar-
dzo brakowało. Po jego 
tragicznej śmierci, so-
lidarnie z jego bliskimi 
i mieszkańcami Gdańska, 
poprosiłem o obniżenie 
polskiej i unijnej flagi 
do połowy masztu przed 
Parlamentem Europej-

skim”. Na podkreślenie 
zasługują jednak także 
słowa Antonio Tajanie-
go wygłoszone na forum 
parlamentu w Strasbur-
gu, które przytacza ją 
Wiadomości: „Ponownie 
musimy opłakiwać ofiary 
nienawiści, ekstremizmu, 
radykalizacji w Europie. 
Zbyt często zdarzało się, 
że przemoc słowna szła 
w parze z przemocą fi-
zyczną”. Süddeutsche 
Zeitung w artykule za-
tytułowanym „Kraj nie-
nawiści” Florian Hassel 
powiada, że Adamowicz 
był celem ataków rządo-
wych mediów, grup po-
litycznych. Zniesławiali 
go jako reprezentanta 
niemieckich interesów, 
komunistę, marionetkę 
Unii, skorumpowanego 
przestępcę lub obrońcę 
rzekomo rujnujących kraj 
migrantów i homoseksu-
alistów. Atak na Adamo-
wicza był tylko kwestią 
czasu biorąc pod uwagę 
zatruty klimat polityczny 
w Polsce. Tym się jednak 
nie przejmujmy. To tyl-
ko Niemiec i pewnikiem 
spadkobierca dawno za-
pomnianej w Niemczech 
a odradzającej się w Pol-
sce ideologii. Tymczasem 
morderca Prezydenta 
Adamowicza mimo, że 
odklepał pełny wyrok za 
swoje kretyńskie napady 
na banki, dziś uchodzi za 
chore psychicznie indy-
widuum, którego karać 
zgodnie z literą prawa 
się nie da. Pewnie zosta-
nie skierowany na kilku-
miesięczną kwarantannę 
obserwacyjną w Twor-
kach lub Kodzborowie do 
czasu aż stanowisko wi-
ceministra cyfryzacji po 
Adamie Andruszkiewiczu 
się zwolni.

Ob. Piszczyk

Inwestycyjny koncert życzeń.

Porządek sesji:
1. Otwarcie VI sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:         
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok,
3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Miastem Słupsk w sprawie zasad prowadzenia 

pozaszkolnych punktów katechetycznych,
4) przyjęcia planu dofinansowania na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły 
wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form kształcenia , na które 
dofinansowanie jest przyznawane w 2019r.,

5) o zmianie uchwały Nr XXXII/293/2013 Rady Gminy Kobylnica z dnia 31 stycznia 2013r.               
w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opie-
kuńcze oraz trybu ich przyznawania, zmienionej uchwałą Nr X/55/2015 Rady Gminy Kobylni-
ca z dnia 19 marca 2015r., uchwałą Nr XXIII/186/2016 Rady Gminy Kobylnica z dnia 28 stycznia 
2016r. oraz uchwalą Nr XXXVII/303/2017 Rady Gminy Kobylnica z dnia 16 lutego 2017r. i uchwałą 
Nr LI/423/2018 Rady Gminy Kobylnica z dnia 25 stycznia 2018r.,

6) przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Kobylnica na lata 2019-2022”,
7) zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zamiany miejscowego planu zagospoda-

rowania przestrzennego dla obszaru obejmującego tereny SW.04KZ, SE.08KZ, SE.015KL, SE.64U 
i SEz.64UM oraz części terenów SW.37UM, SW.38U, SW.39UM, SW.40UM, SW.41UM, SW.015KL 
i SW.038KD w Kobylnicy.

8) w sprawie  przystapienia Gminy Kobylnica do Programu  „Ogólnopolska Karta Seniora“- edy-
cja Gminy Kobylnica

5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Wolne wnioski.  
7. Zakończenie VI sesji Rady Gminy Kobylnica.

50 - lecie Akademii Pomorskiej w Słupsku.

24 maja odbędą się uroczystości związane z obchodami 
jubileuszu 50 - lecia Akademii Pomorskiej w Słupsku.

Jubileusz 50 - lecia Akademii Pomorskiej w Słupsku to 
wydarzenie nie tylko o skali regionalnej, lecz również ogól-
nopolskiej. Jego zwieńczeniem będzie Zjazd Absolwentów wraz z Balem Absolwentów.

Dowody osobiste

W związku z wdrożeniem 4 marca 2019 roku dowodów osobistych z warstwą elektronicz-
ną planowane są czasowe przerwy techniczne w działaniu Rejestru Dowodów Osobistych.

Od środy, 27 lutego, wyłączona została możliwość wnioskowania przez Internet o dowód 
osobisty. Usługa zostanie włączona 4 marca.

 W SKRÓCIE

REKLAMA
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Jak co roku miesz-
kańcy Reblina i Re-
blinka oraz okolicz-
nych wsi nie zawiedli. 
Całonocna impreza 
upłynęła przy fan-
tastycznej zabawie 
i pozytywnej energii. 

Roztańczone pa-
rypraktycznie nie 
schodziły z parkietu, 
co świadczyć może o 
tym, że zabawa była 
bardzoudana. Miesz-
kańcy odliczają dni 
do kolejnej imprezy.

Karnawałowe szaleństwo w Reblinie Prace młodej i utalentowanej artystki z Widzina możemy oglądać na wy-
stawie, która prezentowana jest w miejscowej świetlicy wiejskiej. 15 – letnia 
Nikola pokazała na nich różne oblicza Słońca, księżyca i gwiazd.
Galeria Lokalnych Twórców w Widzinie to dość młody projekt, który ma za 
zadanie prezentować efekty pracy artystów – amatorów szerszej publicz-
ności. Jedną z pierwszych osób, która właśnie w ten sposób zademonstro-
wała swoje prace, jest młoda mieszkanka Widzina.
15 – letnia Nikola interesuje się malarstwem. W swoich pracach, przy użyciu 
różnych technik, prezentuje krajobrazy. Jej projekty możemy oglądać wła-
śnie w Galerii Lokalnych Twórców w Widzinie. 

Ależ to była impreza! Blisko 70 osób bawiło się podczas zabawy karnawałowej zor-
ganizowanej przez Stowarzyszenie "Aktywni Mieszkańcy Gminy Kobylnica" w świetlicy 
wiejskiej w Reblinie 26 stycznia 2019 roku.

2 i 9 lutego w Bolesławicach odbyły się Bale Karnawałowe. Pierwszy dedykowany był 
mieszkańcom, którzy ukończyli 50 rok życia, drugi to Karnawałowy Bal Przebierańców. 
Obydwie imprezy przyciągnęły ponad 120 osób, zabawa trwała do białego rana. War-
to wspomnieć, że za przygotowanie potraw dla tak dużej ilości uczestników, odpowia-
dały mieszkanki Bolesławic, które planują zawiązać Koło Gospodyń Wiejskich.

Podczas zebrania strażacy - ochotnicy dokonują oceny wyników swojej pracy 
na rzecz lokalnego społeczeństwa. Określają także kierunki działania swoich jed-
nostek na najbliższe miesiące. 

Do kompetencji Sprawozdawczego Walnego Zebrania Członków OSP należy: 
- Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z działalności OSP,  oraz sprawoz-

dania z działalności komisji rewizyjnej OSP. 
- Zatwierdzenie sprawozdania finansowego OSP za rok 2018. 
- Udzielenie absolutorium zarządowi OSP na wniosek komisji rewizyjnej. 
- Uchwalenie programu działania i budżetu OSP na rok 2019. 
- Ustalenie składki członkowskiej OSP
- Rozpatrzenie spraw bieżących. 
Wszystkie składające sprawozdania zarządy OSP głosują za otrzyma-

niem absolutorium za okres sprawozdawczy oraz określają plan działal-
ności na rok bieżący. 

Spotkania są także okazją do wymiany poglądów i dyskusji na temat lokal-
nego pożarnictwa.

Na zakończenie poszczególnych zebrań Wójt Leszek Kuliński - prezes za-
rządu oddziału gminnego ZOSP RP w Kobylnicy podziękował jednostkom 
za wzorową całoroczną współpracę i gotowość bojową. Podobne słowa pod 
adresem strażaków - ochotników skierowali druh Robert Smysło - komendant 
gminny OSP, druhna Monika Koszałka - sekretarz zarządu oddziału gminnego 
ZOSP RP w Kobylnicy, a także obecni na spotkaniu funkcjonariusze Komendy 
Miejskiej PSP w Słupsku kpt. Jędrzej Banasik – dowódca JRG 2 w Słupsku oraz 
asp.sztab. Radosław Iciachowski – zastępca dowódcy JRG 2 w Słupsku.

Udział w zebraniach brały również Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze 
dziewcząt i chłopców.

Kolejne zebrania sprawozdawcze OSP Gminy Kobylnica odbyły się 25 stycz-
nia w jednostce OSP Kruszyna, 26 stycznia OSP Sierakowo, 1 lutego OSP Lule-
mino i 2 lutego OSP Sycewice.

Zebrania sprawozdawcze 
OSP Gminy Kobylnica
18 i 19 stycznia 2019 roku w jednostkach OSP Lubuń oraz 
OSP Wrząca zapoczątkowany został cykl zebrań spra-
wozdawczych ochotniczych straży pożarnych działają-
cych na terenie Gminy Kobylnica. Ostatnie z nich odbyło 
się 2 lutego w jednostce OSP Sycewice. 

W zebraniu zorganizowanym przez jednostkę OSP Lubuń wzięli udział również 
młodzi adepci pożarnictwa. Zdjęcia z poszczególnych spotkań znaleźć można 
na stronie internetowej Gminy Kobylnica. 
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Miłość w różnych językach
8 lutego 2019 r.w Sali Widowiskowej Szkoły Podstawowej w Ko-
bylnicy odbył się finał Wojewódzkiego Konkursu Recytatorskie-
go Obcojęzycznej Poezji Miłosnej. 

Konkurs od kilku lat co roku 
jest zamieszczany w kalendarzu 
konkursów o charakterze arty-
stycznym Pomorskiego Kurato-
ra Oświaty. Fundatorami nagród 
są: Punkt Informacji Europej-
skiej „Europa Direct” w Słupsku, 
prezes Słupskiego Związku Lud-
ności Pochodzenia Niemieckie-
go oraz wydawnictwo „Oxford”.

Konkurs przebiegał w dwóch 
kategoriach wiekowych: kla-
sy 4-6 szkół podstawowych 
i klasy 7-8 SP i gimnazjum oraz 
w dwóch kategoriach języko-
wych: języku angielskim i języku 
niemieckim. Na konkurs zgłosi-
ło się łącznie 91 uczestników ze 
szkół gminy Kobylnica, a także 
ze Słupska, Kępic, Potęgowa, 
Smołdzina, Redzikowa, Ustki, 
Gogolewa Lęborka, Bytowa, 
Redy i Czerska. 

Jury oceniało zgodnie z re-
gulaminem: dobór repertuaru, 
pamięciowe opanowanie tek-
stu, interpretację tekstu, dykcję, 
postawę sceniczną i ogólne 
wrażenie artystyczne. Dopusz-
czalne było wykorzystanie przez 
recytatora rekwizytu lub stroju. 
Jeden uczeń mógł recytować 
tylko jeden wiersz w jednym 
wybranym języku, a czas pre-
zentacji tekstu nie mógł prze-
kroczyć 5 minut. 

 Komisja wytypowała zwy-
cięzców i przyznała następujące 
miejsca: 

Kategoria kl. 4- 6 SP – język 

niemiecki I miejsce – Paulina 
Wojtaszek – SP Kobylnica (opie-
kun: Weronika Kwaśniewska) II 
miejsce – Anna Mastelarz – ZSP 
Smołdzino (opiekun: Katarzyna 
Łyszyk) III miejsce – Leszczyńska 
Karolina – SP Kobylnica (opie-
kun: Magdalena Wieczorek) 

Kategoria kl. 7 - 8 SP i gimna-
zjum – język niemiecki I miejsce 
– Helena Rumińska – SP Objaz-
da (opiekun: Marzena Tworek) 
II miejsce – Emelia Gołębiowska 
– SP 1 Lębork (opiekun: Joanna 
Nowicka- Młyńska) III miejsce 
– Oliwia Łuc – Społeczna SP Lę-
bork (opiekun: Ksenia Sokołow-
ska) Wyróżnienie: Wiktoria Go-
dau – ZSP Smołdzino (opiekun: 
Emanuela Dybaś) 

Kategoria kl. 4- 6 SP – język 
angielski I miejsce – Mateusz 
Kwiatkowski – ZSP Słupsk – ul. 

Hubalczyków (opiekun: Beata 
Wałaszewska) II miejse – Bogna 
Knuth – SP 1 Czersk (opiekun: 
Anna Leszczyńska) III miejsce – 
Zuzanna Kosiorek – SP 3 Słupsk 
(opiekun: Aneta Mialik) Wyróż-
nienie: Wiktoria de Lubicz Szeli-
ska – SP 3 Ustka (opiekun: Artur 
Ruciński)  

Kategoria kl. 7 - 8 SP i gimna-
zjum – język angielski I miejsce – 
Daria Krasowska – SP Potęgowo 
(opiekun: Agnieszka Gaffke) II 
miejsce – Wiktoria Nowosielska 
– IV LO z oddz. gimnazjalnymi 
Słupsk (opiekun: Ilona Bocken-
heim) III miejsce – Maria Kujaw-
ska – ZS Kępice Kępice (opiekun: 
Ewelina Szweda) Wyróżnienie: 
Nikola Jabłońska – ZS Gogole-
wo (opiekun: Wioletta Magryla). 

Spójrz w artystyczny sposób na 
Wielkanoc. Zgłoś się do konkursu
Szkoła Podstawowa im. Jana Kochanowskiego w Kończewie zaprasza do 
udziału w jubileuszowej, dwudziestej edycji Wojewódzkiego Konkursu Plastycz-
nego „Wielkanoc na Pomorzu”. Swoje prace mogą zgłaszać uczniowie szkół 
podstawowych i gimnazjów. Termin ich nadsyłania upływa 26 marca. 

Konkursowe prace moż-
na składać osobiście lub 
wysłać pocztą na adres 
organizatora (Szkoła Pod-
stawowa im. J. Kocha-
nowskiego, Kończewo, ul. 
Szkolna 1, 76–251 Kobyl-
nica). 

Konkurs zostanie roz-
strzygnięty 28 marca 2019 
r. (Jury - pracownicy Mu-
zeum Pomorza Środkowe-
go w Słupsku). Podsumo-
wanie konkursu: wystawa 
prac i wręczenie nagród 

odbędzie się 2 kwietnia 
o godz. 12:00 w sali gim-
nastycznej naszej szkoły. 

Konkurs odbywa się 
z podziałem na trzy ka-
tegorie wiekowe (kl.0-III, 
kl. IV-VI, kl. VII-VII i kl. III 
gimnazjum) i cztery pla-
styczne (pisanka, palma 
wielkanocna, kartka wiel-
kanocna, stroik świątecz-
ny). 

Główne cele organizo-
wanego już po raz dwu-
dziesty konkursu to: po-

znanie tradycji różnych 
kultur zamieszkujących 
Pomorze, kultywowanie 
zwyczajów wielkanoc-
nych, rozbudzanie wy-
obraźni i fantazji twórczej 
dziecka, rozwijanie zain-
teresowań różnorodnymi 
technikami plastycznymi.

Więcej informacji moż-
na znaleźć w regulaminie 
dostępnym na stronie in-
ternetowej Gminy Kobyl-
nica. 

„Z wizytą na Olimpie”. 
IV Gminny Konkurs Mitologiczny
Imponującą wiedzą mitologiczną wykazali się uczniowie, którzy 5 
lutego 2019 r. przybyli do Szkoły Podstawowej im. J. Kochanowskiego 
w Kończewie, by wziąć udział w Gminnym Konkursie Mitologicznym 
„Z wizytą na Olimpie”. Zmagania młodych ludzi z wiedzą dotyczącą 
antycznego świata zorganizowano już po raz czwarty. 

Celem konkursu jest rozwi-
janie zainteresowań kulturą 
antyczną, wskazywanie na 
obecność mitologii we współ-
czesnym życiu poprzez funk-
cjonowanie w języku polskim 
związków frazeologicznych, 
a także aktywizacja naukowa 
uczniów klas piątych.

W konkursie wzięły udział 3 
- osobowe zespoły składające 
się z uczniów klas V ze szkół 
z terenu Gminy Kobylnica. 

- Uczniowie, niczym Herku-
lesi, musieli wykonać 12 nie-
łatwych zadań. Rozwiązywali 
test, odpowiadali na pytania 
związane z postaciami mitolo-
gicznymi, rozwiązywali krzy-

żówki, kojarzyli boskie pary, 
błądzili w labiryncie. W cie-
kawy sposób zaprezentowali 
postacie i stroje z czasów sta-
rożytnych. Najtrudniejsza oka-
zała się pełna przygód podróż 
z Odyseuszem – relacjonuje 
Róża Skrzypska, jedna z koor-
dynatorek konkursu. 

Po zaciętej rywalizacji wień-
cem laurowym, symbolizują-
cym zwycięstwo w konkursie, 
uhonorowane zostały uczen-
nice ze Szkoły Podstawowej 
w Sycewicach: Nadia Judek, 
Weronika Jachimowskiej i Julia 
Różyc, które zostały przygoto-
wane przez p. Irenę Moraczyń-
ską. Tuż za nimi uplasował się 

zespół ze SP w Kobylnicy: Maja 
Kamińska, Tomasz Próchniak, 
Wiktor Grabuszyński. III miej-
sce przypadło gospodarzom: 
Emilii Koniecznej, Julii Lorant 
i Maciejowi Brzykcy. Uczniowie 
z SP w Słonowicach zajęli IV 
miejsce, V przypadło drużynie 
z Kwakowa. 

Na zakończenie dyrektor 
Szkoły Grażyna Pioterek po-
dziękowała uczniom za udział 
w konkursie a opiekunom za 
wspaniałe przygotowanie dzie-
ci. Nad przebiegiem konkursu 
czuwało jury: Irena Moraczyń-
ska, Lucyna Zblewska, Monika 
Prusak i Przemysław Ciepiel

Trwają zebrania wiejskie w poszczególnych sołectwach. Mieszkańcy 
decydują o tym, komu powierzą obowiązki sołtysa i kto znajdzie się  
w radzie sołeckiej. Harmonogram spotkań, wyniki głosowań w po-
szczególnych sołectwach oraz relację fotograficzną z zebrań można 
znaleźć na stronie internetowej Gminy Kobylnica (www.kobylnica).

!

W ubiegłorocznej edycji konkursu nie zabrakło ciekawych i niekonwencjonalnych projektów.  
Na zgłoszenia do dwudziestej edycji organizatorzy czekają do 26 marca. 
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Monitoring realizacji Konwencji ONZ 
o prawach osób z niepełnosprawnościami
Chcąc wyjść naprzeciw potrzebom osób niepełnospraw-
nych poddaliśmy nasze działania wnikliwej analizie  
– mówi wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński.

W dniu 18 października 2018 roku w Urzędzie Gminy Kobylnica podpisana 
została z Firmą FB Serwis S.A. z Warszawy umowa na roboty budowlane zwią-
zane z modernizacją 1050 punktów świetlnych w 26 miejscowościach gminy 
tj: (Bolesławice, Bzowo, Dobrzęcino, Kczewo, Kobylnica, Komorczyn, Koń-
czewo, Kruszyna, Kuleszewo, Kwakowo, Lubuń, Lulemino, Łosino, Płaszewo, 
Reblino, Runowo Sławieńskie, Sierakowo, Słonowice, Słonowiczki, Sycewice, 
Widzino, Wrząca, Zagórki, Zajączkowo, Zębowo oraz Żelki). Podwykonawcą 
projektu jest Instal-R Sierakowo 21A 76-251 Kobylnica. 

Inwestycja realizowana jest w ramach projektu partnerskiego pn. „Poprawa 
efektywności systemów oświetlenia zewnętrznego na terenie Obszaru Funk-
cjonalnego Miasta Słupska” dofinansowanego w ramach Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020.

Zadanie realizowane w ramach Zintegrowanych Porozumień Terytorialnych 
dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Słupska -  w ramach umowy part-
nerskiej z Miastem Słupsk, Gminą Słupsk, Gminą Dębnica Kaszubska oraz Miasto 
Ustka. Łączna kwota projektu wszystkich partnerów wynosi 28 860 795 zł.

Wartość zamówienia na terenie Gminy Kobylnica wynosi 5 813 173,74 zł, w 
tym kwota dofinansowania: 3 797 229,00 zł.

Projekt realizowany jest w następujących etapach: 
  ETAP I: wymiana opraw na energooszczędne typu LED na istnieją-
cych słupach.

  ETAP II: wymiana opraw na energooszczędne typu LED wraz z wy-
mianą części słupów 

  i ich dogęszczeniem, w oparciu o wykonaną dokumentację.
  ETAP  III: montaż opraw energooszczędnych typu LED wraz z demon-
tażem części słupów, montażem nowych i budową nowej linii kablo-
wej zasilającej, w oparciu o wykonaną dokumentację.

  ETAP IV: budowa nowych skrzynek oświetleniowych na modernizo-
wanych odcinkach oświetlenia.

  ETAP V: modernizacja istniejących skrzynek oświetleniowych.
  ETAP  VI: instalacja i konfigurację systemu zarządzania oświetleniem 
zewnętrznym.

W roku 2019 zrealizowany zostanie Etap I, Etap II oraz część Etapu III w miej-
scowościach:  Bolesławice, Bzowo, Dobrzęcino, Kobylnica, Komorczyn, Kule-
szewo, Kwakowo, Lubuń, Płaszewo, Reblino, Sierakowo Słupskie, Słonowiczki, 
Sycewice, Widzino, Wrząca, Zagórki, Zębowo, Żelki.

W roku 2020 w ramach realizacji Etapu III zostaną zakończone prace w miej-
scowościach: Dobrzęcino, Słonowice, Kczewo, Runowo Sławieńskie, Wrząca, 
Zagórki, Zębowo oraz zrealizowane Etapy: IV, V, VI.

Obecnie zrealizowana jest część Etapu I – wymiana 97 opraw w miejscowo-
ściach: Bolesławice ulice: Wiązowa, Jodłowa, Morelowa,: Kobylnica ulice: Ko-
synierów, Fiołkowa, Storczykowa, Tulipanowa, Kwiatowa, Liliowa, Malwowa, 
Makowa, Różana oraz przy Szkole Podstawowej w Kobylnicy i na placach za-
baw w Komorczynie i Lubuniu. Etap I obejmujący wymianę łącznie 350 opraw 
zostanie w całości zrealizowany do końca marca 2019 roku.

W miesiącu kwietniu rozpocznie się realizacja Etapu II w miejscowościach: 
Żelki, droga Sierakowo - Kończewo, Kobylnicy ulice Mikołajczyka, Chabrowa. 
Zakończenie całości projektu planowane jest na dzień 30 czerwca 2020 roku.  
Celem projektu jest poprawa efektywności energetycznej oraz redukcja emisji 
zanieczyszczeń do powietrza.  

Korzyści ekonomiczne wynikające z realizacji projektu: 
- spadek całkowitej mocy systemów oświetleniowych o ok. 40%,
- obniżenie kosztów konserwacji systemu oświetleniowego o ok. 70%

Biznes - portal informacyjny

Masz pomysł na biznes, ale nie wiesz, jak załatwić formalności? Prowadzisz 
firmę i chcesz załatwić sprawę urzędową przez internet? Chcesz sprawdzić, jakie 
prawa przysługują ci jako konsumentowi? Skorzystaj z portalu biznes.gov.pl.

Informacja o usłudze 
Do kogo skierowany jest portal
Do przedsiębiorców, konsumentów 
i urzędników, którzy obsługują firmy.
Co znajdziesz na portalu
Na portalu znajdziesz między innymi:

• opisy procedur urzędowych, interpretacje prawne, wzory przydatnych 
wniosków i formularzy oraz dane adresowe urzędów,

• odpowiedzi na najczęstsze pytania,
• interaktywne poradniki przedsiębiorcy. Odpowiedz na proste pytania - do-

staniesz treści i procedury wybrane dla ciebie,
• dane instytucji publicznych, materiały informacyjne oraz bezpłatne szkole-

nia e-learningowe (Akademia ePK).

Biznes.gov.pl to serwis przeznaczony dla osób zamierzających rozpocząć 
i prowadzących działalność gospodarczą. Celem portalu jest pomoc w realiza-
cji spraw związanych z zakładaniem i prowadzeniem działalności oraz uprosz-
czenie formalności niezbędnych do założenia i prowadzenia firmy.

Serwis spełnia też rolę wyszukiwarki danych kontaktowych wszystkich in-
stytucji obsługujących przedsiębiorców

https://www.biznes.gov.pl/pl

To działanie realizowane przez Powiat Słup-
ski wspólnie z Gminą Kępice i Gminą Kobylni-
ca. Nową nawierzchnię drogi uzyska odcinek 
czterech kilometrów wspomnianej trasy.

Inwestycja uzyskała dofinansowanie z Pro-
gramu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infra-

struktury Drogowej. W tej chwili odbywa się 
wycinka drzew niezbędna do wykonania no-
wych nasadzeń.Kierowców prosimy o ostroż-
ność i wyrozumiałość.

Analizę przeprowadzono w ra-
mach realizacji unijnego projektu pn. 
„Monitoring działań jednostek ad-
ministracji rządowej i samorządowej 
w województwie pomorskim w kon-
tekście realizacji praw osób z niepeł-
nosprawnościami i dostosowania do 
postanowień Konwencji ONZ o pra-
wach osób niepełnosprawnych”.

Efektem analizy jest opracowanie 
przez Panią Katarzynę Heba - przed-
stawicielkę Fundacji im. Helen Keller 
w Gdańsku. raportu wraz z reko-
mendacjami do wdrożenia. 

- Wiele kwestii, które zawarte są 
w Konwencji, funkcjonuje u nas w do-
bry sposób. Będziemy dążyli do wdro-
żenia kolejnych rekomendacji zawar-
tych w dokumencie – zapowiada Wójt. 

Konwencja ONZ o prawach osób 
niepełnosprawnych (pełny tekst w za-
kładce Prawo) ma na celu zapewnienie 
osobom z niepełnosprawnościami 

możliwości korzystania z praw człowie-
ka i podstawowych wolności na zasa-
dach równości z innymi obywatelami. 
Polska ratyfikowała Konwencję w 2012 
roku, a tym samym zobowiązała się 
do przestrzegania jej zapisów. Prze-
widywane działania mają bardzo 

duże znaczenie w zakresie zapewnie-
nia realizacji najistotniejszego celu 
polityki wsparcia osób z niepełno-
sprawnościami, jakim jest ich pełne 
uczestnictwo w życiu społecznym 
i zawodowym.

Zmiany na powiatowej 
trasie z Łosina do Barcina

Prace przygotowawcze rozpoczę-
ły się od wycinki drzew.
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.pl tolkienowska o dwóch wieżach

John Ronald Reuel Tolkien, 
brytyjski pisarz, profesor fi-
lologii klasycznej i literatury 
staro angielskiej na Uniwer-
sytecie Oksfordzkim i chyba 
najwybitniejszy popularyza-
tor literatury fantasy na świe-
cie nie przewidział, że słowo 
ciałem stać się może i jego 
fantastyka zapłodni umysły 
politycznego establishmentu 
Europy, od niedawna środ-
kową zwanej. Nikt pewnie 
się nie dowie jaki wpływ miał 
genialny Tolkien na decy-
zje Prezesa bo chociaż autor 
Władcy pierścieni posługiwał 
się niemal biegle trzydziesto-
ma językami świata to język 
polski znał raczej słabiutko 
a zemrzeć mu przyszło w Bo-
urnemouth w dniu 2 września 
1973 r. Nie ma też dowodów ni 
przesłanek nijakich aby przed 
swoją śmiercią z Prezesem się 
w jakikolwiek sposób kontak-

tował. A może Prezes pozaz-
drościł Prezydentowi Stanów 
Zjednoczonych, który bardzo 
podobne wieże pozwolił so-
bie pobudować na nowojor-
skim Manhattanie i „polskim” 
przecież Chicago. Tymczasem 
Jarosław Kaczyński już od 
zarania lat 90. buduje bizne-
sowe fundamenty dla swoich 
przedsięwzięć politycznych. 
Najważniejszym z nich jest 
spółka Srebrna, która zawia-
duje nieruchomościami PiS. 
Właścicielem Srebrnej jest 
Instytut im. Lecha Kaczyńskie-
go oraz Barbara Skrzypek (ma 
dwa z 5886 udziałów) i jej syn 
Marcin (jeden udział). Łączna 
wartość udziałów Srebrnej 
wynosi 11 766 mln zł. Tu zda 
się zapewne odrobina histo-
rii. Porozumienie Centrum, 
kadrowa partia Prezesa oraz 
założona przez niego w 1990 
roku Fundacja Prasowa "Soli-

darności", stały się największy-
mi beneficjentami schedy po 
nieboszczce PZPR. Pan Prezes 
przytulił wtedy m.in. "Express 
Wieczorny", jedną z najpopu-
larniejszych wówczas gazet 
i cały jej majątek. Najbardziej 
prestiżowy tytuł warszaw-
skiej popołudniówki po jego 
totalnym upolitycznieniu 
szybciutko upadł, ale dwa biu-
rowce w prestiżowych lokali-
zacjach zostały. Teraz na jed-
nej z dwóch działek firma chce 
postawić 130-metrowe wieże. 
To może być spory zastrzyk 
finansowy dla firmy, która ma 
do dokończenia jeszcze jeden 
ważny projekt. Srebrna Dolina, 
to osiedle stylizowanych le-
śniczówek, które firma chciała 
zbudować w Puszczy Augu-
stowskiej. Słupem inwestycji 
jest Barbara Czabańska, była 
żona Krzysztofa Czabańskie-
go, prezesa Polskiego Radia za 

czasów PiS, a wcześniej także 
naczelnego "Expressu Wie-
czornego”. Prezes i jego ludzie  
kontrolują też wiele innych 
spółek, których tu wymienić 
nie sposób. Budować jednak 
każdemu wolno. Wystarczy 
mieć pieniądze i prawo za 
sobą. Nie można jednak iść 
do wyborów z partykularnym 
interesem wybrania władzy, 
która będzie sprzyjać naszym 
partyjnym a może także pry-
watnym interesom. Pan Prezes 
to takie polityczne stworzenie, 
które nie mając żadnej funkcji 
państwowej ani funkcji w spół-
ce Srebrna to jednym i drugim 
arbitralnie i jednoosobowo 
kieruje. W jednym i w drugim, 
w myśl nauczania nagranego 
wcześniej premiera Morawiec-
kiego, „rządzą” słupy, których 
każda decyzja konsultowana 
a może nawet sterowana jest 
z Nowogrodzkiej. Premier 

tymczasem, w swoich jakże 
często wygłaszanych „expo-
se”, zamiast mówić o stanie 
państwa, prawi wyłącznie 
o krystalicznej uczciwości 
pana Prezesa, dodając jednak, 
że zna niewielu ludzi uczciw-
szych od niego.(?) Pozwólcie 
budować Prezesowi K-Tower 
staną się one przecież swo-
istym symbolem IV RP. Ta po-
wyginana jak Tupolew będzie 
nosiła zapewne imię prezy-
denta Tysiąclecia a ta strzeli-
sta i wysmukła Jarosław zwać 
się będzie. Cóż to w końcu za 
pieniądze ten miliard z ogon-
kiem, więcej w tym roku do-
tacji rządowej zmarnuje TVP, 
która jako jedyna w kraju kar-
mi się przecież przymusowym 
abonamentem. WOŚP jednak 
przez 27 lat w pocie czoła 
setek tysięcy wolontariuszy 
takich pieniędzy zebrać nie 
zdołał. W zachodniopomor-

skim Sławnie, u wrót ratusza 
stoi półtorametrowej wielko-
ści kamień polodowcowy, na 
którym przypięto marmurową 
chyba tabliczkę z wizerunkiem 
sławieńskiego gryfa. Herbowy 
pomnik zdobi też mosięż-
na inskrypcja „Mieszkańcom 
Sławna w darze” z imieniem 
i nazwiskiem darczyńcy. Na-
zwiska fundatora podobnie 
jak Prezesa nie warto wymie-
niać, bo ktoś kto potrafi się 
tak promować niech do skut-
ku promuje się sam. Można 
się jednak taniej promować? 
Można!

Uderz w pasterza a roz-
pierzchnie się stado jego po-
wiada za Pismem Świętym 
Tadeusz Cymański. Oj, nie 
podpowiadaj pan panie pośle! 
Nie podpowiadaj!

Powyższa treść jest
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

funkcja sołtysa znana w Polsce 
od ośmiu przynajmniej wieków jest 
mocno ugruntowana w świadomości 
mieszkańców wsi. Choć w średnio-
wieczu sołtys był przedstawicielem 
pana feudalnego, to dzisiejszy sołtys 
jest pierwszym organem władzy sa-
morządowej, opiekunem wsi, rzecz-
nikiem i ambasadorem jej interesów 
na szczeblu gminy a niekiedy nawet 
na forum krajowym. Sołtys to lider 
wiejski integrujący całą społeczność 
wokół najważniejszych problemów 
wsi i poprawy życia jej mieszkańców. 
Niejednokrotnie to z jego inicjatywy 
powstają inwestycje wiejskie, prężnie 
działające Koła Gospodyń Wiejskich, 
Ochotnicze Straże Pożarne, kluby spor-
towe i inne stowarzyszenia działające 
na wsi. To mieszkańcy wsi w wyborach 
bezpośrednich wybierają „pierwszego 
wśród równych”, którego darzą swo-
im szacunkiem i zaufaniem. Właśnie 
teraz w naszej gminie trwają wybory 
sołtysów i rad sołeckich, w których 
mieszkańcy decydują kto z nich będzie 
sprawował tak ważny urząd w każdej 
wsi oraz uzyska społeczną aprobatę 

i wsparcie mieszkańców. Wybory sołty-
sów i rad sołeckich nie mają specjalnej 
oprawy medialnej ani rozgłosu choć 
dla szeroko pojmowanej demokracji 
a nade wszystko samorządności są 
równie ważne jak te parlamentarne. 
Nikt nie rozwiesza plakatów i nie kol-
portuje ulotek wyborczych, bo gdy są-
siad głosuje na sąsiada, żadna agitacja 
i propaganda potrzebna nie jest. Każdy 
mieszkaniec wsi wie dużo wcześniej 
kogo ze swoich sąsiadów obdarzy za-
ufaniem, bo to jest taki specyficzny 
model najbardziej sprawdzającej się 
demokracji bezpośredniej.

Szanowni Państwo,
aktywność wiejskich społeczno-

ści, rad sołeckich i samych sołtysów 
świadczy jednoznacznie o wzroście 
poziomu samorządności mieszkań-
ców, rozwoju społeczeństwa obywa-
telskiego oraz o tym jak odradza się 
poczucie lokalnych więzi społecz-
nych w naszej gminie. To właśnie 
wysokie zaufanie do sołtysów i kiero-
wanych przez nich rad sołeckich spo-
wodowało, że powołaliśmy w gminie 
fundusz sołecki, w ramach którego 

mieszkańcy wsi decydują jak gospo-
darować tymi pieniędzmi a są to nie-
jednokrotnie kwoty przewyższające 
50 tys. zł rocznie na sołectwo. Choć 
decyzje o ich przeznaczeniu podej-
muje zebranie wiejskie, to jednak soł-
tys z radą sołecką przygotowują pro-
jekt ich podziału. Podobnie rzecz się 
ma w odniesieniu do środków finan-
sowych gromadzonych w Kobylnic-
kim Budżecie Obywatelskim (KoBO). 
To głównie z inicjatywy sołtysów są 
tworzone konkursowe projekty w ra-
mach KoBO a stopień zaangażowania 
mieszkańców powoduje, że projekty 
te wprowadzane są w życie. W Gmi-
nie Kobylnica, w ramach Funduszu 
Sołeckiego i Kobylnickiego Budżetu 
Obywatelskiego, sołectwa dysponują 
łączną kwotą ok. 1,3 miliona złotych. 
Ta kwota to nie są wyłącznie środki 
na działalność inwestycyjną. Prze-
znaczać je można na różne społecz-
ne cele z organizacją spotkań i uro-
czystości integracyjnych włącznie. 
W tym funduszu zmieszczą się rów-
nież wydatki związane z organizacją 
dożynek i pokopków. Za te pieniądze 

można upiec dorodny bochen dożyn-
kowego chleba i sól niezbędną do wi-
tania gości zakupić, upleść wspaniały 
wieniec dożynkowy, zorganizować 
drużynę do konkursów pomiędzy 
sołectwami. Być może nie są to dzia-
łania wpływające bezpośrednio na 
infrastrukturę i gospodarkę wsi i całej 
gminy ale to właśnie takie sympa-
tyczne akcenty budują naszą jedność 
do realizacji spraw wielkich. Dlatego 
też samorząd gminny zarówno z na-
tury rzeczy jak i litery prawa, chętniej 
przyznają środki budżetowe jednost-
kom bardziej aktywnym, zarówno so-
łectwom jak i lokalnym organizacjom 
społecznym. 

Szanowni Państwo.
Podsumowując swoją wypowiedź, 

chciałbym mocno zaakcentować kim 
dla mnie, Wójta Gminy Kobylnica jest 
sołtys. Dla mnie sołtys to człowiek, któ-
ry potrafi słuchać i rozmawiać z ludźmi, 
zmotywować ich do działania spo-
łecznego na rzecz swojego miejsca 
zamieszkania. Sołtys to autorytet, któ-
ry potrafi łączyć ludzi, integrować ich 
a także budować porozumienie w kwe-

stiach drażliwych i konfliktowych. Soł-
tys to ktoś mający odwagę reprezen-
tować mieszkańców i ich postulaty 
na posiedzeniach rady gminy i innych 
gremiów decyzyjnych. Sołtys to osoba 
otwarta na nowe pomysły dotyczące 
rozwoju wsi, które mogą zasadniczo 
zmienić jakość życia jej mieszkańców. 
Sołtys to przede wszystkim jednak spo-
łecznik, który lubi swoją niewdzięczną 
niekiedy pracę, wymagającą poświę-
cenia czasu prywatnego, wielkiego 
zaangażowania w sprawę lokalnej spo-
łeczności. Sołtys proszę Państwa to 
przede wszystkim osoba ogromnego 
serca. Pamiętajmy o tym  na co dzień  
i od święta. Tym bardziej, że 11 marca 
obchodzić będziemy Dzień Sołtysa. 
Święto niech będzie  okazją do wyra-
żenia wdzięczności i szacunku za ich 
pracę oraz  podkreślenia społecznej  
roli sołtysa w polskiej wsi. Wszelkiej po-
myślności Wam życzę Panie i Panowie 
Sołtysi.
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Początek roku to ważny moment dla bibliotekarstwa w Gminie Kobylnica
W Y W I A D  K U R I E R A

W tym roku obchodzimy 70-lecie działalności biblioteki w Kobylnicy. Jednak na przestrzeni lat sam sposób 
jej funkcjonowania ulegał zmianom. Wpływ na to miały względy polityczne i kulturowe. 

Jakie były początki?

Renata Sztabnik, dyrektor 
kobylnickiej biblioteki: Początki 
biblioteki nie były łatwe. Na tzw. 
Ziemiach Odzyskanych osiedlali 
się ludzie z całej Polski, głównie 
z Mazowsza i Lubelszczyzny, jak 
również przesiedleńcy z akcji 
„Wisła” oraz nieliczni Niemcy, 
którzy nie zdecydowali się opu-
ścić swoich domostw po wojnie. 
Taką mozaikę kulturową nowa 
polska władza musiała umiejęt-
nie poprowadzić i pielęgnować. 
Należy przy tym pamiętać, że 
wielu Polaków było wówczas 
analfabetami, dlatego jedną 
z najważniejszych potrzeb była 
powszechna nauka czytania 
i pisania. Przed takim zadaniem 
stanęli również bibliotekarze 
skierowani do pracy w regionie 
słupskim. Kluczowy dla rozwo-
ju bibliotekarstwa był rok 1948, 
kiedy to zaczęto przygotowania 
do uruchomienia w całej Polsce 
sieci bibliotek gminnych oraz 
punktów bibliotecznych. Można 
śmiało zaryzykować stwierdze-
nie, że podwaliny pod przyszłą 
bibliotekę w Kobylnicy położył 
punkt biblioteczny w Łosinie, 
kierowany przez pana Kazimie-
rza Igrasa, który powstał w 1947 
roku.  To właśnie tam, tuż po woj-
nie, powstał Zarząd Gminy, prze-
niesiony później do Kobylnicy.

Czy wiadomo, jakie książki 
na początku znajdowały się na 
bibliotecznych półkach?

Ministerstwo Oświaty w roku 
1946 wysłało na Pomorze 4 900 
książek w języku polskim. Nie-
stety, nie zmieniło to poziomu 
czytelnictwa, bowiem brakowa-
ło kadr do jego popularyzacji. 
Sama też ilość i jakość publikacji 
wysłanych przez organy władzy 

centralnej nie była specjalnie 
oszałamiająca. W samej Kobyl-
nicy w pierwszych tygodniach 
otwarcia znajdowało się 487 
książek, z których w księdze in-
wentarzowej pod numerem 1 
wpisana została książka Alfreda 
Lampe „Myśli o nowej Polsce”, 
co wydaje się dość znamienne. 
Większość księgozbioru stano-
wiła klasyka polskiej literatury, 
czyli Sienkiewicz, Prus, Fredro, 
Konopnicka, Tuwim i Orzeszko-
wa oraz literatura zagraniczna, 
z przewagą klasyki rosyjskiej np. 
Tołstoj, Turgieniew. 

Gdzie pierwotnie mieściła się 
biblioteka? W którym roku zo-
stała przeniesiona do obecnej 
siedziby?

Oficjalnie swoją działalność 
Biblioteka Gminna w Kobylni-
cy rozpoczęła dnia 16 stycznia 
1949 roku, nieoficjalnie zaś już 
w grudniu 1948 roku, kiedy to 
rozpoczęto gorączkowe przygo-
towania do jej otwarcia. Pierw-
szym pracownikiem kobylnic-
kiej książnicy, a jednocześnie jej 
kierowniczką, była Amelia Eryka 
Ciechowska, która urzędować 
w niej zaczęła 1 grudnia 1948 
roku. Ona też odebrała z końcem 
roku w Powiatowej Bibliotece 
Publicznej w Słupsku pierwsze 
książki, przeznaczone dla two-
rzącej się właśnie placówki. Mie-
ściła się ona w budynku Urzędu 
Gminy przy ul. Głównej w Ko-
bylnicy. Na jej skromne lokum 
składały się dwie sale o całkowi-
tej powierzchni 34 m2. W jed-
nej z nich urządzono wypoży-
czalnię książek, w drugiej zaś 
czytelnię czasopism. Biblioteka 
kilka razy zmieniała swoją loka-
lizację, zaś do obecnej siedziby 
przeniosła się w roku 2011 wraz 
z uruchomieniem nowoczesne-

go kompleksu administracyjno 
– kulturalnego przy ul. Wodnej 
w Kobylnicy. 

Intensywnie studiowała Pani 
historię bibliotekarstwa w Gmi-
nie Kobylnica. Czy jakieś zda-
rzenia w czasie tych minionych 
siedmiu dekad szczególnie Pa-
nią zaskoczyły?

Jak przystało na placówki kul-
turalne w okresie Polski Ludowej, 
kobylnicka biblioteka prężnie 
rozwijała swoją działalność. Nie 
brakowało środków na tanie 
wówczas książki, organizowano 
spotkania z ciekawymi ludźmi, 
sporo miejsca poświęcano ob-
chodom rocznic związanych 
z wyzwoleniem Polski, podkre-
ślając powrót ziem pomorskich 
do Macierzy. Przygotowując 
materiały do wydanej właśnie 
publikacji jubileuszowej moją 
uwagę przyciągnęły cieka-
wostki a nawet anegdoty, które 
w dzisiejszych czasach wywo-
łują niemałą wesołość. Takim 
przykładem było spotkanie czy-
telnicze w październiku 1955 
roku. Zgodnie z zawartą w prasie 
relacją Amelii Ciechowskiej przy-
było na nie 12 osób. Planowano 
przeczytać jedną z powieści, gdy 
podczas trwania dyskusji na czo-
ło wysunął się palący wówczas 
i zajmujący liczne gospodynie 
temat nośności kur. Kierownicz-
ka biblioteki zasugerowała obec-
nym na spotkaniu kobietom, 
aby zamiast powieści przeczy-
tać broszurę Zofii Dubiskiej pt. 
„Chów kur”. Ochoczo zabrano się 
do głośnego czytania, dzięki cze-
mu znaleziono przyczynę słabej 
nośności kur. Okazało się, że to 
złe dawki pokarmowe były przy-
czyną tego, że kury w Kobylnicy 
nie znosiły tyle jajek, ile powinny. 
Lektura broszury Dubiskiej spo-

wodowała zmianę dotychczaso-
wej paszy, a ciągu zaledwie kilku 
tygodni nośność kur znacząco 
się poprawiła.

Przejdźmy do teraźniejszości. 
Czy uważa Pani, że biblioteki 
kiedyś były bardziej, a może 
mniej cenione niż obecnie?

Bibliotekarze dawniej i dziś 
pełnią swego rodzaju misję. To 
nie jest praca, którą można wyko-
nywać bez osobistego zaanga-
żowania się. Praca bibliotekarza 
nie zaczyna się i nie kończy wraz 
z godzinami otwarcia biblioteki. 
Trzeba być na bieżąco z nowo-
ściami, trendami czytelniczymi, 
znać aktualnych laureatów na-
gród literackich, tak aby polecać 
swoim czytelnikom najlepsze 
dla nich pozycje wydawnicze. 
W moim odczuciu biblioteki ce-
nione są tak samo jak dawniej. 
Wszak od dzieciństwa mamy 
ścisły związek z książką. Najpierw 
bajki i opowiadania czytają nam 
rodzice, potem sami sięgamy po 
coraz dojrzalsze publikacje. Czę-
sto w doborze odpowiednich 
pozycji doradzają nam mądrzy 
bibliotekarze. Tylko oni potrafią 
poruszać się w labiryncie ksiąg 
i wiedzą jak utrzymać je w do-
skonałym stanie.  Od nich zależy 
też los książek, które choć leciwe 
i zaczytane, mają szansę na prze-
dłużenie swego żywota. Muszę 
przyznać, że kobylniccy czytelni-
cy motywują nas każdego dnia, 
kiedy niemal od progu dzielą się 
wrażeniami z dopiero co prze-
czytanej lektury i chcą sięgać po 
kolejne pozycje. 

Czym właściwie są współcze-
sne biblioteki? W dobie interne-
towych źródeł informacji mają 
jeszcze „wzięcie”?

Bibliotekarz współczesny to 
przede wszystkim menadżer 
(broker) informacji, pochodzą-
cej z różnych źródeł. Osoba wy-
kształcona i kompetentna, która 
pomoże czytelnikowi w pozy-
skaniu i selekcji informacji. Bi-
blioteka jako instytucja kultury 
jest instytucją zaufania publicz-
nego. Czytelnik odwiedzając 
bibliotekę, często oczekuje nie 
tylko wsparcia, przy wyborze 
lektury, ale także chwili rozmowy 
z bibliotekarzem. Funkcjonująca 
na terenie gminy Kobylnica sieć 
bibliotek, działa w taki sposób , 
aby różnorodne gusta i potrze-
by czytelnicze były zaspakajane. 
Dobrze funkcjonująca wymiana 
informacji sprawia, że czytelnik 
bez trudu odnajdzie poszuki-
waną pozycję. Warto pamiętać, 
że współcześni bibliotekarze, 
to także kreatorzy życia kultu-
ralnego w powiatach, miastach 
i gminach. Biblioteki często or-
ganizują lub współorganizują 
akcje, które już na stałe wpisują 
się w lokalny krajobraz kultu-
ralny. Bibliotekarstwo, jak wiele 
dziedzin życia rozwija się i ma 
do dyspozycji nowoczesne na-
rzędzia i technologie. Dlatego 
pewna jestem, że biblioteki mają 
przed sobą świetlaną przyszłość.

Jakie plany na najbliższe lata 
ma kobylnicka biblioteka?

Plany biblioteki są spójne ze 
strategią rozwoju gminy Ko-
bylnica. W tym też kontekście 
rok temu wdrożyłam trzyletni 
program rozwoju biblioteki, 
w którym zawarte są różnora-
kie pomysły na uatrakcyjnienie 
oferty i przyciągnięcie nowych 
czytelników. Jednym z nich są 
nowe technologie. W tym roku 
wprowadziliśmy zajęcia pn. „Ko-

dowanie w bibliotece”, na które 
pozyskaliśmy grant z Fundacji 
Rozwoju Społeczeństwa Infor-
macyjnego. Oprócz wzboga-
cenia się o nowe wyposażenie 
informatyczne i mobilny sprzęt 
do zajęć z dziećmi, zwiększyli-
śmy własną ofertę edukacyjną. 
Rozszerzamy również funkcjo-
nowanie wypożyczalni między-
bibliotecznej, czyli sprowadzanie 
książek z innych filii lub placówek 
bibliotecznych. Dla osób cenią-
cych sobie czas uruchomimy 
też cyfrową wypożyczalnię mię-
dzybiblioteczną książek i czaso-
pism naukowych Academica. By 
skorzystać z takiej wypożyczalni 
mieszkańcy gminy Kobylnica 
nie będą musieli podróżować 
do Słupska czy innych ośrodków 
akademickich. Kolejną nową 
propozycją w wachlarzu usług 
jest bookcrossing. Jest to niekon-
wencjonalna forma popularyzo-
wania książki i czytelnictwa, ru-
choma, mobilna biblioteka - bez 
własnej siedziby, regałów, kart 
bibliotecznych. Regały z książka-
mi mogą być ustawione w miej-
scach użyteczności publicznej, 
np. w sklepie, urzędzie, świetlicy 
a nawet w plenerze (przy zasto-
sowaniu specjalnych pojem-
ników odpornych na warunki 
atmosferyczne). Z tej formy do-
stępu do książek bardzo chętnie 
korzystają seniorzy w oczekiwa-
niu na wizytę lekarską, stąd po-
mysł ustawienia regału w przy-
chodni zdrowia. Dla seniorów 
i osób mających trudności 
w dotarciu do biblioteki wdro-
żony został projekt dostarczania 
książek do domu. Akcją objęte 
są sołectwa Wrząca i Sycewice, 
gdzie znajdują się nasze filie. Po-
nadto w Sycewicach rozpoczęto 
naukę języka angielskiego dla 
dorosłych. To nasza odpowiedź 
na potrzeby osób, które mają 
np. rodzinę na emigracji lub nie 
miały wcześniej okazji, by po-
konwersować w języku Szekspi-
ra.  Nie zapominamy przy o tym 
o najmłodszych. Gmina stale się 
rozrasta, powstają nowe osiedla 
budynków jednorodzinnych. 
Zasiedlane są w szczególności 
przez młode małżeństwa czy 
pary z małymi dziećmi. To wła-
śnie z myślą o tej grupie za kilka 
tygodni uruchomiony zostanie 
pilotażowy projekt pn. „Biblio-
teczny Klub Malucha”.  Będą to 
spotkania tematyczne specjali-
stów dla mam z małymi dziećmi, 
np. z logopedą, pediatrą czy die-
tetykiem oparte na najnowszej 
literaturze. Nauczymy mamy 
aktorskiego sposobu na czyta-
nie bajek dla dzieci,  będą zaję-
cia z logorytmiki i muzyki. A to 
wszystko w domowej i przytul-
nej przestrzeni biblioteki. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

W styczniu bibliotekarze przeprowadzili pierwsze zajęcia z kodowania.  
W lutym świętują jubileusz 70-lecia działalności. To pokazuje, jak na  
przestrzeni lat zmienił się charakter i zakres działalności placówki. 
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Przez pięć dni doskonale się bawili, odwiedzali wie-
le ciekawych miejsc i nawiązywali nowe przyjaźnie. Zi-
mowa przerwa w nauce była dla nich udana. Wszystko 
za sprawą półkolonii zimowych, które zorganizowało 
Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy.

Pięciodniowy program przygotowany przez instruktorów 
obfitował w wiele ciekawych form spędzenia czasu. Niektó-
re, jak na przykład zajęcia techniczne, wywołały na twarzach 
uczestników spore zaskoczenie. Przez kilkadziesiąt minut 
mogli oni spróbować swoich sił w posługiwaniu się młotkiem 
i gwoździami tworząc obrazek string art z okazji Walentynek.

Kolejny dzień był ściśle związany ze sztuką, ale już nieco in-
nego typu. Młodzi ludzie z uwagą wsłuchiwali się w to, co mie-
li im do przekazania aktorka, a zaraz potem przez kilkadziesiąt 
minut świetnie się bawili, próbując naśladować piratów. 

Czwartek oznaczał dla uczestników wyjazd do Oceanarium 
w Gdyni. Dzieci uczestniczyły w wykładzie o Morzu Bałtyckim, 
następnie mogli podziwiać piękne okazy ryb i zwierząt mor-
skich żyjących w morzach i oceanach.

Na zakończenie ferii dzieci odwiedziły Lodowisko w Redzi-
kowie, gdzie mogli spróbować swoich umiejętności w jeździe 
na łyżwach. 

Półkolonie wypełnione atrakcjami
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Ferie zimowe w świetlicach wiejskich
Podczas ferii zimowych w świetlicach wiejskich w zajęciach uczestni-

czyło blisko 400 dzieci z terenu Gminy Kobylnica. Program zajęć obej-
mował turnieje sprawnościowe, zręcznościowe, zajęcia plastyczne, ku-
linarne, spotkania z policjantami oraz wyjazdy do Centrum Aktywnego 
Wypoczynku Wieżyca – Koszałkowo, na Lodowisko w Redzikowie czy 
wizyta w Multikinie.

Dużym zainteresowaniem cieszyły się warsztaty chemiczne. Młodzi 
ludzie mogli wykonać doświadczenia z produktów na co dzień znajdu-
jących się w kuchni każdego z nas.

Instruktorzy zadbali, aby każdy z uczestników mógł odkryć w sobie 
pasję. Każdy dzień ferii spędzony był w miłej i przyjaznej atmosferze. 
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KczewoŁosino

Kuleszewo

Lulemino

Lubuń

Wrząca

Bolesławice

ReblinoSierakowo
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Proszę powiedzieć kil-
ka słów o sobie

Natalia Dereń: Jestem 
28-letnią położną, od 4 lat 
zakochaną w kobietach 
toruńskiej sali porodowej, 
gdzie przyjmuję porody. 

Skąd pomysł, by wy-
jechać na Światowe Dni 
Młodzieży do Panamy?

Od momentu ŚDM 
w Madrycie staram się 
uczestniczyć w każdych, 
a Panama i Kostaryka do-
datkowo były moim ma-
rzeniem podróżniczym, 
ze względu na położenie 
i opinie znajomych, którzy 
mieli okazję poznać ludzi 
z tamtego rejonu. 

Czy były to Pani pierw-
sze ŚDM?

Nie, trzecie. Wcześniej - 
Madryt i Kraków. 

Dlaczego akurat Sło-
nowice pojawiły się na 
fladze, którą trzymała 
Pani w rękach, w czasie 
pobytu?

W Słonowiczkach miesz-
kają moi rodzice i tam się 
wychowywałam. Więc pa-
rafia w Słonowicach to 
moja parafia. Ze względu 
na charakter pracy udaje 
mi się być w domu rza-
dziej niż bym sobie tego 
życzyła... takich krajobra-
zów jak w Słonowiczkach 

nie ma nigdzie i wracam 
tak często jak mogę.

Nie było obaw przed 
wyjazdem w aż tak dale-
ką podróż?

Były. Przez zajęcia z pa-
razytologii i kontakt z oso-
bami zakażonymi różnymi 
"pamiątkami" z podróży, 
obawiałam się wszelkich 
kontaktów z tamtejszym 
jedzeniem oraz fauną. 

Okazało się, że przy za-
chowaniu niewielkich, 
podstawowych zasad hi-
gieny obawy te były kom-
pletnie nieuzasadnione 
i cała apteczka wróciła do 
Polski. 

Jak długo przebywała 
Pani w Panamie? Proszę 
podzielić się wrażenia-
mi…

Spędziliśmy tam około 
3 tygodni. Wrażeń było 
tak wiele, że jest to opo-
wieść na kilka godzin... 
W samolocie, w drodze 
powrotnej, ustaliliśmy, 
że najlepiej podsumować 
ten czas słowem „radość”. 
Otaczała nas dobroć ludzi 
(zwłaszcza, gdy przeby-

waliśmy poza miastami, 
w niewielkich wioskach 
w tzw. dżungli), feeria 
barw (w Panamie karna-
wał jest obchodzony bar-
dzo intensywnie, w dodat-
ku ptaki i kwiaty to jakiś 
nieogarnięty obraz raju) 
i słowa papieża Francisz-
ka, które żyły w każdym 
z nas. To wszystko spra-
wiało, że każda minuta 
w Panamie była radosna. 
Naprawdę nie kojarzę 
żadnego słabego momen-
tu - to jest niesamowite.

Wyjazd do Panamy, 
w Pani przypadku, po-
dyktowany był bardziej 
kwestiami ciekawości czy 
wiary?

Bardziej wiary, ale cie-
kawości również. Pan Je-
zus bardzo mocno trzyma 
mnie przy idei Świato-
wych Dni Młodzieży, co 
roku biorę udział w tych 
diecezjalnych również. 

Spotkała Pani w Pana-
mie Polaków?

Oczywiście. Polacy są 
chyba w każdym miejscu 
na świecie i zapewne spo-
tkałabym ich tam, nawet 
bez ŚDM. Oprócz tych, 
którzy przyjechali tam 
na spotkanie, poznałam 
lekarkę mieszkającą kil-
kanaście lat w Panamie, 
zmówiłyśmy się z powo-
du wspólnej profesji - cu-
downa kobieta. 

Jak udało się przygoto-
wać i zorganizować cały 

wyjazd? Wydaje się, że 
takie przedsięwzięcie to 
przede wszystkim spore 
koszty…

Koszty rzeczywiście były 
spore, udało się to jed-
nak zorganizować z po-
mocą najbliższej rodziny 
i wspólnoty redempto-
rystów, do której należę 
z powodu miejsca za-
mieszkania. Myślę też, że 
przerwa między kolejny-
mi spotkaniami pozwala 
zaplanować taki wyjazd, 
odłożyć odpowiednią 
sumę pieniędzy i przeor-
ganizować życie zawodo-
we. Zachęcam też do szu-
kania sponsorów wśród 
swoich społeczności. Ca-
łej grupie z województwa 
kujawsko - pomorskiego 
pomógł p. Marszałek Piotr 
Całbecki dofinansowując 
naszą grupę. 

Zamierza Pani poja-
wiać się na kolejnych 
edycjach ŚDM?

Tak! Odliczam czas do 
spotkania w Lizbonie 
i zachęcam wszystkich do 
odkładania pieniędzy na 
tego typu wyjazdy. Jest to 
najlepsza inwestycja środ-
ków i czasu. Takiej ilości 
miłości i radości nie ma na 
żadnej imprezie na świe-
cie. Ale czego innego się 
spodziewać, gdy jesteśmy 
podłączeni do takiego 
Źródła. Amen. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Podróż do Panamy po więcej niż pamiątkę
W Y W I A D  K U R I E R A

Wśród setek tysięcy flag, które trzepotały na wietrze, podczas Światowych Dni Młodzieży w Panamie, znalazła się również ta z napisem „Słonowice”. 
Na spotkanie z papieżem Franciszkiem, które w tym roku miało miejsce w Ameryce Środkowej, wybrała się Natalia Dereń. Ze Słonowiczkami związana 
przez większość swojego życia. Tutaj dorastała, tu chodziła do kościoła, tu wciąż mieszka rodzina. I choć sama Natalia od kilku lat większość czasu 
spędza w Toruniu, to będąc w Panamie, nie zapomniała o rodzinnej miejscowości. 

 P O D R Ó Ż E

W Słonowiczkach mieszkają moi rodzice i tam się wychowywa-
łam. Więc parafia w Słonowicach to moja parafia – przyznaje 
Natalia, pytana o to, dlaczego na fladze, którą trzymała w Pana-
mie, pojawiły się właśnie Słonowice. Fot. Materiały prywatne
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Sto lat to za mało!
W Runowie Sławieńskim i Luleminie luty przyniósł wyjątkowe jubileusze. 
Pani Władysława i pan Marian obchodzili 95. Urodziny. Z tej okazji spe-
cjalną wizytę dostojnym jubilatom złożył Wójt Gminy Kobylnica.

4 lutego pani Władysława, 
mieszkanka Runowa Sławień-
skiego, obchodziła swoje 95. 
urodziny. Piękne i wzruszające 
chwile uzupełniły życzenia skła-
dane od najbliższych i przyja-
ciół. W tym szczególnym dni do-
stojną jubilatkę odwiedził także 
Wójt Gminy Kobylnica

Pani Władysława od 55 lat jest 
mieszkanką Gminy Kobylnica. 

Natomiast pan Marian urodził 
się 7 lutego 1924 roku w okolicach 
Opoczna w woj.świętokrzyskim.

Do Lulemina przybył wraz 
z rodzicami i rodzeństwem 

jesienią 1947 roku i do dnia 
dzisiejszego tutaj mieszka. 
W przeszłości prowadził go-
spodarstwo rolne, angażował 
się w życie społeczne gminy, 
uczestniczył w tworzeniu OSP 
w Luleminie. 

Dzisiaj swój wolny czas 
poświęca na czytanie ksią-
żek. Z okazji 95. Urodzin 
otrzymał od Wójta okolicz-
nościowy bukiet kwiatów, 
kosz wypełniony słodyczami 
i życzenia… 200 lat. 

Dzień pełen miłości 
w bibliotece w Kobylnicy
W walentynki nie zabrakło atrakcji dla zakochanych - nie tylko w książce.

W Kobylnicy, Sycewi-
cach i Wrzącej czytel-
nicy mogli wziąć udział 
w randce w ciemno. 
Wybrankami serca oka-
zały się przygotowane 
specjalnie na 14 lutego 
książki. Miały zasłonięte 
okładki, tak, by wybór 
„tej jedynej” okraszony 
był nutką tajemnicy.

Biblioteka w Kwakowie 
zorganizowała magicz-
ny wieczór. Kwiaty, blask 
świec, subtelne słowa po-
ezji, klimatyczne dźwię-
ki akordeonu i gitary 
nieodzownie kojarzą się 
wszystkim z komedią ro-
mantyczną. To jednak nie 
był film, a rzeczywistość. 
Te okoliczności towarzy-
szyły bowiem kolejnemu 
spotkaniu Dyskusyjnego 
Klubu Książki z okazji Wa-
lentynek. To właśnie wte-
dy uczestnicy spotkania 
recytowali wiersze lokal-
nych poetów o miłości.

Dzień Zakochanych 
świętowały również dzie-
ci. We Wrzącej najmłodsi 
podzielili się swoją miło-
ścią ze wszystkimi pisząc 
miłe słowa na balonach 
w kształcie serca. Nie 

zabrakło również walen-
tynkowych zabaw i słod-
kości.

Osoby szukające miło-
ści zapraszamy do biblio-

teki przez cały rok. Cze-
kają tam na nich książki 
i bohaterowie, w których 
można zakochać się po 
uszy. 

„Wniebowzięte”. Spektakl, 
który bawił i skłaniał do refleksji
25 stycznia 2019 roku w GCKiP w Kobylnicy mieliśmy okazję przeżyć nieza-
pomniane, pełne śmiechu i okraszone gromkimi brawami wydarzenie – 
prawdziwy lot z Rzeszowa do Krakowa w towarzystwie dwóch stewardess. 

Spektakl pt. „Wniebowzię-
te” w reżyserii Alberta Osika 
zaskoczył nas swoją niekon-
wencjonalną formą, w której 
każdy z widzów został zaan-
gażowany w swoją własną 
rolę - rolę pasażera lotu. 

W rolach głównych wystą-

piły Monika Nowogrodzka 
i Ewa Ostrowska Kunert. Ta 
niepozorna historia i perype-
tie dwóch bohaterek w efek-
cie zmieniają się w historię 
pełną dylematów i dialogów 
wewnętrznych jednej ko-
biety, które przybierają ra-

czej zabawną formę. Sztuka 
„Wniebowzięte” okazała się 
doskonałym przykładem 
przedstawienia, które od po-
czątku skłania do refleksji nad 
motywami młodej kobiety, 
nieustannie bawiąc przy tym 
swoją akcją.

KONCERT
Największe przeboje muzyki filmowej usłyszymy w trakcie koncertu, który w marcu zor-

ganizuje Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy we współpracy z Polską Filhar-
monią Sinfonia Baltica w Słupsku.

Motywy z takich hitów jak Jurrasic Park, Maska Zorro, Piraci z Karaibów, Ogniem i Mie-
czem czy całej sagi opowiadającej przygody słynnego Agenta 007 wykonają Katarzyna La-
skowska (sopran) wspólnie z Orkiestrą Sinfonia Baltica, której dyrygentem jest Ruben Silva.

Koncert odbędzie się 2 marca w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 
Bilety do nabycia w sekretariacie GCKiP oraz na stronie kupbilecik.pl.
Wstęp na wydarzenie możliwy dla osób niepełnosprawnych.

 W SKRÓCIE

Drzwi na medal
Firma KMT z Kobylnicy zdobyła złoty medal na targach budowlanych Budma 
w Poznaniu. Nagrodę przyznano firmie za stalowe drzwi do domów pasywnych. 

W Poznaniu odbyła się 
kolejna edycja Między-
narodowych Targów Bu-
downictwa i Architektury 
Budma. To największa 
i najbardziej prestiżowa 
wystawa branżowy bu-
dowlanej w Polsce i jedna 
z największych w Europie. 

W tegorocznej edycji 
Budmy sukces odniosła 
firma KMT z Kobylnicy, 
która zdobyła złoty medal 
targów za drzwi stalowe 

do domów pasywnych. 
Jak podkreśliło jury przy-
znające złote medale, 
drzwi wyróżniają się bar-
dzo dobrą izolacją ter-
miczną. Ich zastosowanie 
pozwoli zmniejszyć zna-
cząco straty ciepła oraz za-
potrzebowanie na ciepło 
do ogrzewania budynku 
w stosunku do drzwi stan-
dardowych. 

KMT jest laureatem wie-
lu nagród i wyróżnień. 

W swoim dorobku ma tak-
że złote medale targów 
poznańskich. W 2018 r. 
firma została honorowana 
nagrodą Lidera Rynku Sto-
larki jako lider segmentu 
drzwi metalowych w Pol-
sce. Wyróżnienie zostało 
przyznane przez Centrum 
Analiz Branżowych. 
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Zatrzymanie, rozmowa, słodki upominek
O właśnie takim przebiegu spotkania z funkcjonariuszami marzy zapewne każdy z kierowców, którego zatrzymanie spowodował widok policyjnego 
lizaka. Krótka, choć bardzo treściwa pogadanka, kilka uśmiechów a na koniec słodki upominek. Właśnie w taki sposób spotkania z funkcjonariuszami 
zapamięta kilkudziesięciu kierowców, którzy 14 lutego przejeżdżali ulicą Główną w Kobylnicy. 

Na wysokości ośrodka zdro-
wia znajdował się wspólny pa-
trol złożony z funkcjonariuszy 
Straży Gminnej w Kobylnicy 
i policjanta Wydziału Ruchu 
Drogowego Komendy Miejskiej 
Policji w Słupsku. Zarówno miej-
sce, data, jak i charakter prowa-
dzonych działań były wyjątko-
we.

Właśnie w Walentynki zorga-
nizowano kolejną odsłonę pre-
wencyjnej akcji pod hasłem „Jak 
kocha, to poczeka. Kieruj się ser-
cem”. To specjalnie zaaranżowa-

ne działania, których głównym 
celem jest zwrócenie uwagi po-
dróżujących na najważniejsze 
zasady kierowania pojazdami 
w obszarach, w których znaj-
duje się spora liczba pieszych, 
zwłaszcza dzieci. Korzystając ze 
sposobności, funkcjonariusze 
ostrzegali też przed nadmier-
nym wciskaniem pedału gazu, 
kiedy panują trudne warunki 
atmosferyczne.

- Jeśli Walentynki, to dzień, 
w którym z wzmożoną inten-
sywnością okazujemy sobie 

uczucia, to dlaczego nie wy-
korzystać tego dnia, by zaape-
lować do kierowców właśnie 
o szacunek, empatię i życzli-
wość w stosunku do innych 
kierowców, pieszych czy rowe-
rzystów – przyznaje Piotr Der, 
komendant Straży Gminnej 
w Kobylnicy.

Wyjątkowe spotkanie z funk-
cjonariuszami kończyło się wrę-
czeniem okolicznościowego 
upominku w postaci lizaka 
w kształcie serca. Kierowcy, 
w ramach rewanżu, dziękowali 

Jak pokazały te miesiące jest to nie-
zwykle potrzebny Projekt skierowany 
do seniorów mieszkających na terenie 
Gminy Kobylnica, Damnica, Główczyce, 
Kępice, Słupsk, Ustka, Potęgowo, Tu-
chomie. Przybyłych gości tj. przedsta-
wicieli Gmin Partnerskich, animatorów 
lokalnych, wolontariuszy, przedstawi-
cieli Rad Seniorów, w imieniu Partnera 
Wiodącego – Gminy Kobylnica, przy-
witał Z-ca Wójta Gminy Kobylnica, Pan 
Krzysztof Bedka. 

Kierownik projektu Pani Patrycja 
Osińska przedstawiła cele jakie już 

udało się osiągnąć: 
-Teleopiekę,
-Rehabilitację domową,
-Sąsiedzkie usługi opiekuńcze,
-Szkolenia i warsztaty profilaktyczne 

dla seniorów i ich opiekunów,
-Instrumenty animacji środowisko-

wej m.in. poprzez wzmocnienie już 
istniejących, oraz tworzenie nowych 
Rad Seniorów działających na terenach 
Gmin Partnerskich.

Powiat Słupski, który jest również 
Partnerem Projektu „Srebrna Sieć”, 
uruchomił już w ramach działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzi-
nie w Słupsku, wypożyczalnię sprzętu 
rehabilitacyjnego oraz „Srebrny Tele-
fon”. Podczas drugiej części spotkania 
odbyło się szkolenie dla Gminnych Rad 
Seniorów, prowadzone przez adwokat, 
Panią Magdalenę Pasieka. W trakcie 
szkolenia przedstawiciele i członkowie 
Gminny Rad Seniorów mogli dowie-
dzieć się o prawnych aspektach zakła-
dania i funkcjonowania Gminnych Rad. 

Całkowity koszt projektu wynosi 
2.909.872,15 zł w tym wysokość dofi-
nansowania 2.764.378,54 zł.

Wyjątkowa akcja prewencyjna w Kobylnicy

za otrzymany prezent i zgodnie 
deklarowali jeszcze większą roz-
wagę i ostrożność w codziennej 
jeździe. 

- W życiu widziałem i słyszałem 
wiele apeli o bezpieczną jazdę. 
Ten dzisiejszy jest jednak bardzo 
wyjątkowy. Oby kierowcy pa-

miętali nie tylko o słodkim pre-
zencie, ale i o wskazówkach, któ-
re otrzymali od funkcjonariuszy 
– podkreślał jeden z kierowców.

Akcja pod hasłem „Jeśli 
kocha, to poczeka. Kieruj się 
sercem” prowadzona była po 
raz drugi. Wcześniej działania 

o podobnym charakterze re-
alizowane były w nieco innej 
formie – kierowcy, na koniec 
spotkania z funkcjonariuszami 
otrzymywali pączka. Wówczas 
hasło przewodnie całych dzia-
łań brzmiało: „Wciśnij pączka 
zamiast gazu”. 

Kierowcy nie kryli zaskoczenia, gdy spotkanie z funk-
cjonariuszami kończyło się… słodkim upominkiem. 

Więcej ułatwień dla Seniorów. 
6 lutego br. w Kobylnicy odbyło się spotkanie podsumowujące pierwsze 
10 m-cy realizacji projektu „Srebrna Sieć”. 

Spotkanie podsumowujące realizację Projektu „Srebrna Sieć”

Od rocka po blues. 
John Porter w Kobylnicy

Nie będzie słów przesady 
w stwierdzeniu, że żałować 
powinny ci, którzy na koncer-
cie nie byli nawet jeśli nie są 
wielbicielami dotychczasowej 
twórczości walijskiego artysty. 
John Porter to wciąż mocno 
niedoceniana postać polskiej 
sceny muzycznej, z którą zwią-
zany jest od wielu lat. Warto 
było ją lepiej poznać i posłu-
chać choćby zaskakujących 
efektów jakie muzyk uzyskiwał 

grając na gitarze. Słuchacze 
czasem mieli wrażenie, że gra 
na trzech instrumentach jed-
nocześnie. 

Porter w 1976 roku przeniósł 
się do Polski. Swoją nowator-
ską płytą „Helicopters” stawiał 
podwaliny pod polskiego roc-
ka. Największy sukces komer-
cyjny odniósł w duecie z Anitą 
Lipnicką, byłą wokalistką Va-
rius Manx. Od kilku lat wystę-
puje solo. 

John Porter, walijski muzyk, kompozytor i tek-
ściarz, wystąpił 15 lutego 2019 roku w Gmin-
nym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 
Trwający mocno ponad godzinę koncert był 
okazją do wysłuchania utworów z ostatnie-
go solowego albumu „Honey Trap” a także 
kilku muzycznych premier. 
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Docenieni za działania podczas ETZT

Gmina Kobylnica znalazła się w gro-
nie samorządów, które w 2018 roku 
dołączyły do kampanii „Europejski 
Tydzień Zrównoważonego Transpor-
tu”. W ramach działań zainicjowano 
dwie aktywności. Zorganizowany zo-
stał rajd rowerowy połączony z pro-
mowaniem idei ETZT. O korzyściach 
wynikających z wybierania ekolo-
gicznych środków podróżowania mo-
gliśmy dowiedzieć się również w cza-
sie Kobylnickiej Garażówki. Z myślą 
o cyklistach przygotowano również 
specjalne stoisko z bezpłatną usługą 
znakowania rowerów. 

W ramach tzw. działań trwałych od-
dano do użytkowania nowe lub zmo-
dernizowane odcinki ciągów pieszych, 

chodniki czy przejścia dla pieszych. 
Podjęto również starania w kierunku 
rozwoju różnych kwestii dotyczących 
zrównoważonej mobilności. 

Przykłady praktyk realizowanych 
w Gminie Kobylnica zawarte zostały 
w specjalnym raporcie podsumowu-
jącym kampanię przeprowadzoną 
w roku 2018. 

Europejski Tydzień Zrównoważo-
nego Transportu jest organizowany 
każdego roku w połowie września. 
Celem działań jest promocja ekolo-
gicznych form mobilności, takich jak 
środki transportu zbiorowego, rower, 
ruch pieszy oraz transport multimo-
dalny czyli łączenie różnych gałęzi 
transportu.

Okolicznościowy dyplom otrzymała Gmina Kobylnica za udział w ubiegłorocznej kampanii „Eu-
ropejski Tydzień Zrównoważonego Transportu”. W ten sposób Ministerstwo Infrastruktury doceniło 
starania samorządu związane z realizacją głównego celu kampanii – zachęcenia mieszkańców 
do wybierania ekologicznych środków podróżowania. 

Rok współpracy 
z ED Słupsk 
podsumowany
W Słupskim Starostwie Powiatowym 5 lutego 
2019 roku odbyło się robocze spotkanie 
podsumowujące pierwszy rok z realizacji 
projektu pn. ,,Prowadzenie Punktu Informacji 
Europejskiej Europe Direct w latach 1918-
2020”. Podczas spotkania podsumowano 
działania podjęte w 2018 roku oraz przed-
stawiono plany na rok 2019. 

W ciągu 2018 roku, pra-
cownicy Punktu Informacji 
Europejskiej Europe-Direct 
w ramach swojej działal-
ności aktywnie udzielali 
konsultacji dotyczących 
bieżącej sytuacji Unii Eu-
ropejskiej, możliwości 
pozyskiwania środków ze-
wnętrznych, praw przysłu-
gujących obywatelom wy-
jeżdżającym do państw UE 
czy możliwości studiowania 
za granicą. 

Wyczerpującą prezenta-
cję o szerszym charakterze 
informacyjnym przygoto-
wał Rafał Kuligowski, kie-
rownik punktu Europe Di-
rect w Słupsku. Przytoczono 
zrealizowane pomysły, 
wśród których znalazły się 
m.in. emisja programów te-
lewizyjnych i radiowych pt. 

„Kierunek Europa”, Mobilny 
Punkt Informacji Europej-
skiej Europe Direct w Ustce, 
XIV Ogólnopolska Olimpia-
da Wiedzy o Unii Europej-
skiej „Gwiezdny Krąg”, Dni 
Unii Europejskiej, szereg 
zorganizowanych lekcji eu-
ropejskich, debat oxfordz-
kich jak również konferencji. 

Wśród uczestników spo-
tkania obecni byli: Leszek 
Kuliński – Wójt Gminy Ko-
bylnica, Edyta Wolska - Dy-
rektor Galerii Sztuki Współ-
czesnej w Słupsku, Marta 
Makuch – Wiceprezydent 
Słupska, Paweł Lisowski – 
Starosta Powiatu Słupskie-
go, Rafał Konon– Wicesta-
rosta Słupski oraz Mirosław 
Kamiński - Prezes Pomor-
skiej Agencji Rozwoju Re-
gionalnego w Słupsku.

Cóż to były za ferie! 

Ten, kto nigdy nie ubrudził 
się atramentem, niech pod-
niesie rękę. We Wrzącej z okazji 
Ogólnopolskiego Dnia Pisania 
Piórem 12 lutego 2019 r. dzieci 
zmagały się z jakże piękną, ale 
i trudną sztuką kaligrafii. 

W ten sam dzień Kwakowo 
ogarnęła karnawałowa zaba-
wa. W tamtejszej bibliotece od-
był się bal maskowy. Gry, tańce, 
nauka wykonywania zwierzą-
tek z balonów i konkursy to tyl-
ko część atrakcji, jakie zapropo-
nowano młodym czytelnikom. 
Było szumnie i z pompą – jak 
na karnawał przystało.

Przy zabawie nie wolno 
zapomnieć o dobrych manie-
rach. Kolejnego dnia, 13 lute-
go, w książnicy w Kwakowie 
toczyła się dyskusja o tym, co 
wypada, a co jest faux-pas. 
Uczestnicy spotkania zapozna-
li się z książką „Dobre maniery 
dla dzieci” Grzegorza Strze-

bońskiego, a następnie wcie-
lili zdobytą wiedzę w praktyce 
z elegancją degustując gofry.

Fani nowoczesnej techno-
logii nie nudzili się w Sycewi-
cach. W piątek 15 lutego 2019 
r. bibliotekę odwiedziły psy-
-roboty z kosmosu – Photony. 
Dzieci pokazały im, jak zmie-
niać kolory, wydawać dźwięki 
i mówić, a także jak poruszać 
się po ziemi. W oczekiwaniu 
na swoją kolej, najmłodsi mo-
gli poznać uroki animacji 3D 
w aplikacji Quiver. Po staran-
nym pokolorowaniu wcześniej 
przygotowanych obrazków, na 
ekranie tabletu wyświetlały się 
efekty ich pracy: poruszające 
się postaci, mówiące zwierzę-
ta, a także ukryte minigry.

W drugim tygodniu ferii bi-
blioteka w Kobylnicy przenio-
sła się do odległej galaktyki. 
Na zajęciach 18 lutego roiło się 
od astronautów w maskach, 

którzy zmagali się z zagadkami 
wziętymi z kosmosu i z pamięci 
umieścili na mapie Układu Sło-
necznego planety, które od-
wiedzili. Kolejnego dnia dzie-
ci dokończyły swoje dzieła 
– kombinezony pozwalające 
chodzić po Marsie.

Ostatni dzień ferii to turniej 

gier planszowych w sycewic-
kiej bibliotece. Kochający łami-
główki matematyczne spraw-
dzili się w grze Scottie Go! a ci 
bardziej cierpliwi nie przestra-
szyli się Jengi i budowali wieże. 
Nie zabrakło także Dobble, Kim 
Jestem, Story Cubes i wielu in-
nych tytułów.

Przykłady praktyk realizowanych w Gminie 
Kobylnica zawarte zostały w specjalnym raporcie 
podsumowującym kampanię przeprowadzoną 
w roku 2018.

W bibliotece w Kobylnicy i jej filiach najmłodsi mieszkańcy gminy skorzystali z szero-
kiej gamy działań animacyjnych. I młodsi, i starsi mogli znaleźć coś dla siebie.

Pomorski Bro-
ker Eksportowy 
to projekt wspie-
rający aktywność 
eksportową firm 
z naszego regio-
nu. Powstał z ini-
cjatywy pomor-
skich Instytucji 
Otoczenia Bizne-
su, jest projektem partnerskim realizowanym 
przez Agencję Rozwoju Pomorza – lidera pro-
jektu, Regionalną Izbę Gospodarczą Pomo-
rza, Stowarzyszenie Wolna Przedsiębiorczo-
ść/O. terenowy Gdańsk, Inkubator STARTER, 
INVESTGDA i Pomorski Park Naukowo-Tech-
nologiczny. Każda z instytucji odpowiada za 

realizację kon-
kretnych działań 
zaplanowanych 
w projekcie.

Z oferty Po-
m o r s k i e g o 
Brokera Ekspor-
towego będą 
mogły korzystać 
przedsiębiorstwa 

zainteresowane rozwojem prowadzonej już 
działalności na rynkach zagranicznych, jak 
również nieposiadające jeszcze doświadczeń 
eksportowych. 

Więcej informacji o projekcie można zna-
leźć na stronie internetowej www.brokerek-
sportowy.pl

Spotkanie władz Gminy 
Kobylnica z Sołtysami

4 lutego 2019 roku w Sali Gminnego Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy odbyło się spotkanie sołtysów Gmi-
ny Kobylnica. Spotkanie otworzył Wójt Gminy Kobylnica, 
Leszek Kuliński. Sołtysom przekazane zostały informacje 
związane z kampanią wyborczą sołtysów i rad sołeckich. 

Spotkanie dotyczyło również organizacji zaplanowanych 
imprez kulturalno-sportowych w poszczególnych sołec-
twach przewidzianych na rok 2019 r.

Obok spraw bieżących i wniosków przedyskutowany zo-
stał także harmonogram planowanych inwestycji w ramach 
funduszu sołeckiego i KoBo w 2019 roku.

Starosta Słupski no-
wym Prezesem Oddzia-
łu Powiatowego Związ-
ku OSP RP w Słupsku

Podczas zorganizowa-
nego w lutym posiedze-
nia Zarządu Oddziału Po-
wiatowego Związku OSP 
RP w Słupsku dotych-
czasowy prezes Związku 
Zdzisław Kołodziejski 
zrezygnował z pełnionej 
funkcji, a nowym pre-
zesem został wybrany 
Starosta Słupski Paweł 
Lisowski.

 W SKRÓCIE
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Z pucharem za zajęcie pierwszego miejsca wrócili z gdańskiego turnieju młodzi piłkarze Uczniowskiego Klubu Sportowego „Sparta” Sycewice. Sty-
lem i skutecznością imponował cały zespół, a ponadto do rąk Kacpra Patyka trafiło indywidualne wyróżnienie. Młody zawodnik z Sycewic został 
uznany najlepszym piłkarzem całych zawodów.

Strażacy OSP walczyli na parkiecie 
2 lutego w hali sportowej w Kobylnicy rozegrano Powiatowy Turniej Halowej Piłki Nożnej Drużyn Ochotni-
czych Straży Pożarnych. Stawką był awans do turnieju wojewódzkiego. 

10 drużyn stanęło do rywalizacji 
w Powiatowym Turnieju Halowej 
Piłki Nożnej Drużyn Ochotniczych 
Straży Pożarnych, który 2 lutego 
rozegrano w hali sportowej w Ko-
bylnicy.

Były to drużyny, które wygrały 
eliminacje gminne. W Kobylnicy 
spotkały się, by walczyć o prawo gry 
w etapie wojewódzkim. 

Pierwsze miejsce zajęła drużyna 
OSP Podwilczyn, drugie miejsce 
OSP Pęplino. Trzecie miejsce na po-
dium zajęli strażacy z OSP Damnica. 
Na 7 miejscu drużyna OSP Lubuń 
reprezentująca Gminę Kobylnica. 
W całym turnieju wzięło udział 10 
zespołów i ponad 130 zawodników. 

Organizatorzy postanowili wrę-
czyć także nagrody indywidualne. 
Najlepszego bramkarza wybrano 
druha Mariusza Smutek z OSP Pod-

wilczyn. Królem strzelców został 
druh Dominik Zagórowski z OSP 
Damnica.

W ceremonii zakończenia 
zawodów uczestniczyli: Druh 
Zdzisław Kołodziejski -  prezes 

zarządu oddziału powiatowego 
ZOSP RP w Słupsku, Wójt Gminy 
Kobylnica Leszek Kuliński – pre-
zes zarządu oddziału gminnego 
ZOSP RP w Kobylnicy oraz Staro-
sta Słupski Paweł Lisowski.

W słowach kierowanych pod 
adresem strażaków zwracali uwa-
gę na to, że sportowe zmagania 
są doskonałą formą pracy nad 
sprawnością i kondycją, ale też 
dobrą formą integracji całego 
środowiska strażackiego. 

W przerwie między meczami, 
zawodnicy oraz kibice mogli po-
dziwiać występy Cheerleaders Maxi 
Energia. 

Klasyfikacja końcowa:
1. OSP Podwilczyn 
2. OSP Pęplino 
3. OSP Damnica 
4. OSP Bruskowo Wielkie 
5. OSP Główczyce 
6. OSP Zaleskie 
7. OSP Lubuń 
8. OSP Potęgowo 
9. OSP Kępice 
10. OSP Gardna Wielka

Czterech judoków na naj-
wyższym stopniu podium

6 lutego odbyła się kolejna odsłona 
cyklu Liga Szkolna Judo. Wśród zawod-
ników biorących udział w zmaganiach 
byli reprezentanci Uczniowskiego 
Klubu Sportowego „Orzeł” Kończewo. 
Czterech z nich okazało się najlepszych 
w swoich kategoriach wagowych.

Swoje kategorie wagowe wygrali: 
Mikołaj Kirko, Aleksander Przyborek, 
Maciej Jerszyński oraz Artur Zabo-
rowski, prezentując przy tym wysoki 
poziom walk i wygrywając wszystkie 
starcia przed czasem. Zwycięzcy zo-
stali uhonorowani okolicznościowymi 
dyplomami. 

W rozegranych 6 lutego zawodach 
oglądaliśmy judoków z klubów dzia-
łających na terenie całego powiatu 
słupskiego - ze Słupska, Kończewa, 
Wrześcia, Jezierzyc, Smołdzina oraz 
z Bytowa. Zawody rozegrane zostały 
w kategoriach wiekowych dzieci ze 
szkół podstawowych. Uczniowski Klub 
Sportowy „Orzeł” Kończewo reprezen-
towali: Franciszek Kopowicz i Tymon 
Grabowski w wadze do 33kg, Mikołaj 
Kirko w wadze do 35kg, Aleksander 
Przyborek w wadze do 36kg, Maciej 
Jerszyński w wadze do 43kg oraz Ar-
tur Zaborowski i Gracjan Białas w wa-
dze do 55kg. Zawodników do turnieju 
przygotowała Dorota Barcikowska. 

Uczniowski Klub Sportowy „Orzeł” 
Kończewo serdecznie nowych adep-
tów judo do zapisywania się i udziału 
w treningach judo w Kobylnicy w po-
niedziałki 16:30-18:00 lub w Kończe-
wie w środy i piątki 16:30-18:00. Zapisy 
przyjmowane są pod adresem e-mail 
prokon2003@poczta.onet.pl lub SMS 
506197209.

Choć cały turniej sycewicki zespół zakoń-
czył na najwyższym stopniu podium, to 
pierwsze jego minuty nie wskazywały na to, 
że „Sparta” zajdzie aż tak wysoko.

- Trema towarzyszyła pierwszym meczom 
naszych małych piłkarzy. Potem chłopcy 
grali coraz lepiej i wszyscy zasługują na wy-
różnienie. Jednak żeby wejść do półfinałów 
musieli po grach eliminacyjnych rozgrywać 
dodatkowy pojedynek, po 5 rzutów karnych 
z Dragon Bojano. Spartanie trafiali skutecz-
niej a bramkarz obronił 3 rzuty karne – mówi 
trener Ryszard Hendryk.

W półfinale Sparta pokonała gospodarzy 
Victoria Gdańsk 4-0. Wszystkie trafienia w tym 
spotkaniu były zasługą Kacpra Patyka. Kibicom 
futbolu w naszym regionie to nazwisko powin-
no być znane. Ojciec chłopaka, Henryk Patyk, 
przez lata występował na piłkarskich boiskach.

Dzięki trafieniom Kacpra Patyka „Sparta” 
awansowała do finału. W decydującym o lo-
sach całego turnieju spotkaniu Spartanie po-
konali Cassubian Bolszewo 3-0 po bramkach 
znakomitego strzelca Kacpra Patyka.

Skład UKS „Spart”: Olek Mirocha br., Kacper 
Patyk, Miłosz Panek, Aleks Bodak Oli Mazurek, 
Jaś Karpiński, Adaś Kosakowski, Cyprian Janik 
,Tymon Ignatowicz. Trener Ryszard Hendryk.

Sukces „Sparty” w gdańskim turnieju
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Baran 
21.03 – 20.04
Karta Tarota:/
Siódemka Bu-
ław/ Uważaj 

na konkurencje, która może 
utrudnić Ci życie. To dobry czas 
dla spraw sercowych. Mogą 
pojawić się nowe znajomości, 
zauroczenia, wzmocnią się 
więzi przyjaźni. Single będą 
przeżywać miłosne uniesienia. 
Pomiędzy 19 – 23 marca mo-
żesz potraktować niepoważ-
nie czyjeś uczucia i narazić się 
na zemstę odrzuconego ado-
ratora lub adoratorki. W spra-
wach finansowych staraj się za-
chować ostrożność więc nowe 
inwestycje lepiej przełóż na 
kwiecień lub czerwiec. W pra-
cy lepiej nie forsuj swoich prze-
konań, spróbuj dostosować 
się do sytuacji zewnętrznych. 
Sprawy rodzinne potoczą się 
według przysłowia „nie ma 
tego złego, co by na dobre nie 
wyszło”. Lepiej, byś zajmował 
się przyszłością, a przeszłość 
pozostaw za sobą. Przesłanie: 
spokój i konsekwencja pomo-
gą Ci w realizacji zamierzeń.

Byk 
21.04 – 21.05
Karta Tarota: 
Transformacja/ 
Nie trzymaj się 

kurczowo starych poglądów 
i schematów działania. Nie 
zaniedbuj siebie. Pamiętaj, że 
aby prawidłowo funkcjonować 
trzeba systematycznie odna-
wiać energię. W pracy postaraj 
się lepiej zorganizować czas 
i znaleźć inne rozwiązania, 
może niekonwencjonalne. 
Twoje sprawy finansowe po-
winny układać się pomyślnie, 
jest to dobry czas na zaciągnię-
cie kredytu lub podpisanie 
umowy. Pierwsze wiosenne 
dni przysłonią konflikty z dzieć-
mi ale dojdziesz do wniosku, że 
brakuje ci cierpliwości potrzeb-
nej do rozwiązywania proble-
mów. Odpuść sobie zarządza-
nie, niczego nie wymuszaj na 
dzieciach, a efekty pozytywne 
bardzo Cię zaskoczą. W spra-
wach sercowych zmierzasz 
we właściwym kierunku, masz 
szansę na spotkanie bratniej 
duszy i wielkiej miłości. Prze-
słanie: zaufaj losowi i pozwól 
sprawom się toczyć. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Karta Tarota: 
/Dwójka de-
narów/ Los 

obdarzył Cię umiejętnością 
pokonywania wszelkich ży-
ciowych przeszkód. Masz 
dobry czas na sprawy zawo-
dowe, pojawią się widoki na 
awans lub podwyżkę. Przed-
stawiaj swoje argumenty sze-
fostwu, które doceni wartość 
Twoich pomysłów i będziesz 
dobrze postrzegany w firmie. 
Sprawy finansowe toczą się 
w dobrą stronę, zwiększa-
ją Twoje szanse na lepszą 
przyszłość, rozwój i poczucie 
bezpieczeństwa. Problemy 
rodzinne postaraj się roz-
wiązywać z sercem, a mi-
łość i cierpliwość sprawią, że 
wszystko wróci do normy. 
Jest to czas sprzyjający mi-
łości, zawieraniu nowych, 
korzystnych znajomości, ale 
nie licz wyłącznie na innych, 
sam też musisz działać. Los 
daje Ci szansę, aby osiąganie 
sukcesów stało się Twoim na-
turalnym stanem. Przesłanie: 
zawsze warto zawalczyć jesz-
cze raz. 

Rak 22.06 – 22.07
Karta Tarota: /Paź 
Buław/ staraj się 
nie przeceniać 

swoich możliwości. Myślenie 
o przeszłości nie pomaga Ci 
odnaleźć się w teraźniejszo-
ści oraz utrudnia podejmo-
wanie decyzji. Aby dojść do 
ładu ze swoimi uczuciami 
należy posłuchać rozsądku. 
Marzec może okazać się dość 
trudnym czasem dla związku, 
nie tkwij w marazmie, nawet 
drobna zmiana spowoduje 
przypływ świeżej energii. Je-
śli nauczysz się przyjmować 
dary losu, otworzy się przed 
Tobą nowy kanał pozyski-
wania gotówki. Pojawi się 
sporo możliwości finanso-
wych. Pora zająć się swoim 
domem, porządkami, zaku-
pami, remontem. Jest to też 
dobry czas na inwestycje 
budowlane i na polepsze-
nie warunków życiowych 
rodziny. Zaufaj przezna-
czeniu i działaj. Przesłanie: 
Zacznij sam zarządzać wła-
snym życiem. 

Lew 
23.07 – 23.08
Karta Tarota:/ 
S i ó d e m k a 
mieczy/  Nie 

wszystko jest takie, na jakie 
wygląda. Boisz się popełnienia 
błędu w ocenie ludzi. Ciągle 
zastanawiasz się, jak odróżnić 
tych życzliwych od nieżycz-
liwych, jak rozszyfrować ich 
ukryte intencje, a to zabiera Ci 
czas i energię, które potrzebne 
są do realizacji zadań. Jeżeli 
chodzi o pracę przeszłość ma 
wpływ na Twoją teraźniejszość 
i konsekwencje wcześniej-
szych działań również. Wenus 
planet miłości pomoże ci po-
znać wielu interesujących lu-
dzi i nie pozwoli Ci się nudzić. 
Staraj się, aby uczucia i rozsą-
dek teraz szły ze sobą w parze. 
W tym miesięcy pochłoną 
ciebie sprawy codzienne i pro-
blemy rodzinne. Na ile potra-
fisz zadbaj o siebie, o swoich 
bliskich i znajdź czas na odpo-
czynek. Przesłanie: Każdy ma 
prawo do popełniania błędów.

Panna 
24.08 – 23.09
Karta Tarota:/
Sprawiedl i -
wość/ - nad-

szedł czas na uregulowanie 
wszystkich spraw praw-
nych i urzędowych. Jest 
to dobry czas na różnego 
rodzaju kursy ezoteryczne. 
Pociągać Cię może parap-
sychologia, magia, medy-
tacja. Dbaj o dobre rela-
cje międzyludzkie, nawet 
drobne nieporozumienia 
mogą mieć poważne kon-
sekwencje. Żadnych spraw 
związanych z finansami 
nie odkładaj na później, 
wszystko załatwiaj od ręki. 
W pracy kieruj się intuicją 
i polegaj na samej sobie. 
W sprawach domowych ro-
dzina będzie Cię wspierać, 
ale warto też posłuchać jej 
rad, abyś mogła wyjść na 
prostą i wszystko zacznie 
się układać po Twojej myśli. 
W sprawach sercowych nie 
wszystko jest jednoznacz-
ne, jeśli zaakceptujesz nad-
chodzące zmiany powoli 
pójdzie to we właściwą 
stronę. Przesłanie: Warto 
zaakceptować samą siebie. 

Waga 
24.09 – 23.10
Karta Tarota: 
/Dziewiątka 
kielichów/ po-

czuj radość z tego, co masz, 
doceń to, czym obdarza 
cię dobry los. Masz dobry 
czas na planowanie swojej 
przyszłości i podejmowanie 
wysiłków w realizacji zapla-
nowanych projektów. Na 
pewno ten wysiłek w nieda-
lekiej przyszłości przyniesie 
wspaniałe profity. Mogą 
pojawić się niespodziewane 
wydatki, lecz dobry los po-
może ci znaleźć dodatkowe 
źródło finansowania. Jest to 
czas niepomyślny dla zakła-
dania spółek, nawet z przy-
jaciółmi. Konserwatywne, 
zachowawcze podejście do 
spraw zawodowych będzie 
hamować Pod koniec marca 
może Tobą zawładnąć uczu-
cie zazdrości, postaraj się od 
niego uwolnić, a osiągniesz 
to, czego pragniesz. W sta-
łych związkach pojawią się 
szanse na poprawę relacji 
i znalezienie sposobu na od-
świeżenie uczuć. Przesłanie: 
miej odwagę być sobą. 

Skorpion 
24.10 – 22.11
Karta Tarota: 
Rycerz Buław/ 
Nigdy nie pal 

za sobą mostów. W marcu 
może obudzić się uśpiona 
konkurencja w pracy. Nie po-
zwól wciągnąć się w intrygę. 
Podnieś swoją samoocenę, 
a pojawiać się będą nowe 
możliwości rozwoju zawo-
dowego. Sporo frustracji mo-
żesz przeżyć: 7,10,29 marca, 
wszystko będzie szło jak po 
grudzie, ale w ostatnim dniu 
miesiąca nastąpi zmiana 
i wszystko zacznie układać 
się po Twojej myśli. Dobry los 
pamięta o Tobie i będzie Cię 
wspierać w tym, co będziesz 
robić. Z finansami ostrożnie 
nie podejmuj żadnego ryzy-
ka. Jeśli pojawi się dobra oka-
zja, szybko ją wykorzystaj, 
może to być ciekawa niespo-
dzianka. Postaraj się o spokój 
w każdej sytuacji. Przesłanie: 
Naucz się kontrolować swoje 
myśli, jeśli będą pozytywne 
staniesz się zwycięzcą.

Strzelec 
23.11 – 21.12
Karta Tarota: /
Dwójka mie-
czy/ Intuicja 

pomoże ci podjąć dość dłu-
go odraczaną decyzję. Mu-
sisz znaleźć w sobie odwagę, 
aby móc realizować najskryt-
sze marzenia. Energia marsa 
wzmocni Twoją stanowczość 
i doda Ci siły przebicia, dlate-
go uda Ci się przeprowadzić 
to, co zamierzasz. W pracy 
trwaj przy swoim i rób, co 
do Ciebie należy, a rezultaty 
okażą się obiecujące. Finanse 
toczą się we właściwym kie-
runku. Zachowaj cierpliwość 
i ufność, a wkrótce zobaczysz 
pozytywne efekty. Pod ko-
niec marca może okazać się, 
że jesteś zazdrosny o najbliż-
szą osobę, szczera rozmowa 
pomoże wyjaśnić przyczy-
ny tego stanu rzeczy. To od 
Ciebie zależy, jak będą się 
kształtować drogi Twojego 
szczęścia. Przesłanie: wiara 
czyni cuda. 

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Karta Tarota:/ 
Zawieszony/ - 
Teraz to tylko 

Ty możesz cokolwiek zmie-
nić w swoim życiu. W marcu 
możesz liczyć na szczęśliwy 
traf, gdy pojawi się ciekawa 
propozycja ufaj, że sprawy 
potoczą się w najlepszy dla 
ciebie sposób, i że to wła-
ściwy kierunek. Po 4 marca 
nadejdzie dobry czas na 
zadbanie o swoje zdrowie. 
Bierz udział w miłych i cieka-
wych spotkaniach w doboro-
wym towarzystwie. Korzystaj 
z każdej okazji, do zabawy to 
bardzo korzystnie na Ciebie 
wpłynie. W sferze finansowej 
sytuacja powoli będzie się 
poprawiać. Możesz otrzymać 
wspaniały prezent będzie to 
miła niespodzianka. W spra-
wach sercowych jedno jest 
pewne, najważniejsza jest 
miłość – po prostu kochaj. 
Powinieneś wspierać swoją 
rodzinę w realizacji ich celów, 
dbaj o bliskich, ale stawiaj też 
przed nimi wyzwania na mia-
rę ich możliwości. Przesłanie: 
warto otworzyć się na zmia-
ny i niespodzianki. 

Wodnik 
21.01 – 18.02
Karta Tarota:/ 
Rycerz De-
narów/ - Los 

obdarzył Cię umiejętnością 
planowania i realizowania wy-
tyczonych celów, więc bierz 
się do dzieła. Gdy pojawią się 
nowe projekty, weźmiesz się 
z entuzjazmem do ich realiza-
cji. Zmiany w pracy, jak na razie 
nie będą najlepszym pomy-
słem, odłóż to na później. Dla 
singli nadchodzi świetna pora 
na filtry i szukanie miłości, pary 
w stałych związkach też mają 
szanse na odświeżenie uczuć. 
W sprawach rodzinnych poja-
wi się sporo emocji chaosu, ale 
rozsądek i racjonalne podejście 
pomogą rozładować napięcia. 
Dzięki rozmowom z bliskimi 
zrozumiesz, że każdy z do-
mowników ma trochę racji. 16 
marca pojawi się szansa na za-
kończenie trwającego od daw-
na sporu. Przesłanie: znajdź 
w swoim życiu głębszy sens. 

Ryby 
19.02 – 20.03
Karta Tarota:/As 
Buław/ Pojawią 
się okoliczności 

sprzyjające realizacji Two-
jego wymarzonego projek-
tu. Nie ulegaj huśtawkom 
emocjonalnym, które mogą 
męczyć Ciebie i otoczenie. 
Wszelkie niejasności i kon-
flikty można będzie załago-
dzić, wystarczy trochę dobrej 
woli. Twoje wysiłki zostaną 
docenione przez zwierzch-
ników, a to znacząco popra-
wi Twoją samoocenę i da Ci 
kopa energetycznego do 
walki o poprawę Twoich 
warunków materialnych 
i rozwijania swoich talen-
tów. Jeżeli pozwolisz sobie 
na swobodny przepływ pie-
niędzy, to stres nie będzie 
blokować Twoich docho-
dów, rozchodów. W związ-
ku zacznie się układać, 
kiedy odpuścisz. Zacznijcie 
doceniać gesty dobrej woli 
i celebrujcie wspólne chwi-
le. Możesz być zaskoczona 
na plus. Odpuść sobie oso-
by, które mają tendencję 
do manipulacji. Przesłanie: 
ucząc się nowych rzeczy, 
rozwijasz swój umysł. 
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